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Protokół nr VIII/2019  
z sesji Rady Gminy Stare Miasto 

odbytej w dniu 25 kwietnia 2019 roku  

w sali konferencyjnej Biblioteki Publicznej Gminy Stare Miasto  
 

W sesji udział wzięli: 

- radni (lista obecności – załącznik nr 1 do protokołu) 
- Dariusz Puchała – Wójt Gminy Stare Miasto 
- Jolanta Sobczak – Skarbnik Gminy 
- Damian Majewski – Kierownik Referatu Infrastruktury, Inwestycji i Zamówieo Publicznych UG Sta-

re Miasto 
- Luiza Kędracka – Kierownik Referatu Administracyjno-Organizacyjnego UG Stare Miasto 
- Małgorzata Kostaoska – Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Sportu UG Stare Miasto 
- Marlena Korytkowska – adwokat   
- Maria Szumigalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Starym Mieście 
- Ilona Nowak – podinspektor UG Stare Miasto 
- Dorota Dukarska – inspektor UG Stare Miasto 
- Leszek Juszczak – Komendant Komisariatu Policji w Starym Mieście 
- Agnieszka Dybała-Kamioska – Paostwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny 
- Roman Pakulski – Komendant Ochotniczych Straży Pożarnych w Starym Mieście 
- Stanisław Gralak – Prezes Zarządu Zakładu Usług Wodnych w Koninie 
- Stanisław Zalewski – Kierownik Oddziału Terenowego Zakładu Usług Wodnych w Koninie 
- Ryszard Nawrocki – radny Powiatu Konioskiego 
     (lista obecności – załącznik nr 2 do protokołu) 
- sołtysi - lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu 
- Grażyna Zając – protokolantka, prowadząca Biuro Rady Gminy.   
 

Punkt 1 porządku obrad – otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.   
 

Przewodnicząca Rady Gminy Halina Turajska o godz. 10:05 otworzyła VIII sesję i po przywitaniu 
radnych i gości oświadczyła, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 
radnych, co zostało potwierdzone podpisami na liście obecności. Wobec składu Rady wynoszącego 15 
osób, liczba obecnych radnych stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał i decyzji – listy obecności radnych, gości oraz sołtysów stanowią załączniki nr 1, 2 i 3 do 
protokołu. Nieobecni radni: Michał Kałużny i Waldemar Lewandowski, którzy wcześniej zgłosili i 
usprawiedliwili swoją nieobecnośd. 

 

Punkt 2 porządku obrad – przedstawienie porządku obrad VIII sesji Rady Gminy.  
 

Prowadząca sesję przedstawiła porządek obrad VIII sesji Rady Gminy: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad VIII sesji Rady Gminy. 
3. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Gminy. 
4. Ocena stanu bezpieczeostwa i porządku publicznego w Gminie Stare Miasto za 2018 rok. 
5. Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym 
6. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospo-

darowania przestrzennego uchwalonego uchwałą Nr XLIV/305/2002 Rady Gminy Stare w Starym 
Mieście dnia 23 maja 2002 roku w zakresie dotyczącym części obrębu Lisiec Mały 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XL/290/2017 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 30 
listopada 2017 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowa-
nia przestrzennego dla lokalizacji inwestycji pn.: „Budowa gazociągu wysokiego ciśnienia DN200 
MOP 6,3 MPa oraz śluzy do czyszczenia gazociągu tłokiem” na obszarze gminy Stare Miasto, w 
części obrębów: Rumin, Stare Miasto, Żychlin, Janowice, Krągola, Lisiec Mały, Lisiec Wielki, Ka-
zimierów. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości na rzecz 
Gminy Stare Miasto 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości na rzecz 
Gminy Stare Miasto 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w m. Żychlin. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2019 r. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Miasto 

na lata 2019-2030. 
15. Informacja o efektach działao z zakresu energetyki na terenie Gminy Stare Miasto za okres od 

maja 2018 do kwietnia 2019 
16. Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
17. Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
18. Zakooczenie obrad VIII sesji Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady Gminy – czy są uwagi bądź pytania związane z porządkiem obrad? Czy ktoś 
z Paostwa radnych chciałby zgłosid jakąś zmianę dotyczącą przedstawionego porządku obrad? Nie 
widzę. Kto z Paostwa radnych jest za przyjęciem porządku obrad 8. sesji Rady Gminy? 

     „za”                        –  13 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –    0 głosów 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła przedstawiony porządek 8. sesji Rady Gminy.  

 

Punkt 3 porządku obrad – przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Gminy.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy – czy są pytania bądź uwagi związane z protokołem 6. sesji Rady 

Gminy? Nie ma uwag. Kto z Paostwa radnych jest za przyjęciem protokołu z 7. sesji Rady Gminy? 
     „za”                        –  13 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –    0 głosów 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z 7. sesji Rady Gminy.  

 

Punkt 4 porządku obrad – ocena stanu bezpieczeostwa i porządku publicznego w Gminie Stare 
Miasto za 2018 rok 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – przechodzimy do kolejnego puntu porządku obrad - ocena stanu 

bezpieczeostwa i porządku publicznego w Gminie Stare Miasto za 2018 rok. Ocena ta został przesłana 
Paostwu jako materiał sesyjny w ustawowym terminie. Informację otrzymaliśmy z: 
1) Komisariatu Policji w Starym Mieście 
2) Komendy Miejskiej Paostwowej Straży Pożarnej w Koninie 
3) Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Poznaniu Delegatura w Koninie 
4) Paostwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie w Kole 
5) Zakładu Usług Wodnych Sp. z o.o. w Koninie 
6) Powiatowego Lekarza Weterynarii w Koninie 
7) Paostwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Koninie   
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Bardzo proszę o krótkie zreferowanie tematu pana Komendanta Leszka Juszczaka – Komendanta 
Komisariatu Policji w Starym Mieście.  

Pan Leszek Juszczak – pani Przewodnicząca, panie i panowie radni, panie Wójcie, Szanowni Pao-
stwo, chciałbym krótko scharakteryzowad informację o stanie bezpieczeostwa na terenie Komisariatu  
Policji w Starym Mieście za rok 2018. Jak Paostwo wiecie, Komisariat Policji w Starym Mieście obsłu-
guje dwie gminy, jest to Gmina Stare Miasto i Gmina Krzymów. Łącznie mamy około 20.000 osób 
zamieszkujących na tym terenie. W tym okresie wszczęliśmy 262 dochodzenia. Stwierdzonych zostało 
w tym okresie 180 przestępstw, wykrywalnośd przestępstw ukształtowała się na poziomie 71,74 %. 
Wykrywalnośd ta kształtuje się w granicach 70-75 % od kilku już lat, czyli jest porównywalna do ana-
logicznego okresu w latach poprzednich.  
Chciałbym się skupid na terenie Gminy Stare Miasto. W zakresie przestępstw kryminalnych, to było 
ich 85, z czego była 1 bójka, 2 uszkodzenia ciała. Przestępstw przeciwko mieniu było 51, z czego 32 
dotyczyło kradzieży, 1 kradzież samochodu, 10 kradzieży z włamaniem, 8 uszkodzeo mienia, nie od-
notowaliśmy rozbojów i wymuszeo rozbójniczych. Pozostałe przestępstwa to 31. Chciałbym się skupid 
na w zakresie kradzieży ze względu na znaczącą ilośd, ale musimy tu Paostwu zaznaczyd, że 60 % tych 
zdarzeo jest odnotowanych na terenie Centrum Handlowego FERIO. 3 zdarzenia dotyczyły kradzieży 
na terenie Marketu Polo. 1 w Vea, 1 w Lewiatanie oraz dwie kradzieże akcesoriów samochodowych 
zgłoszone przez kierowców TIR-ów obcokrajowców w związku z siecią dróg jaka znajduje się na tere-
nie naszej jednostki. W zakresie przestępstw gospodarczych prowadzimy nie wszystkie postępowania 
z uwagi, iż jednostką dyspozycyjną w tym zakresie jest Wydział do Walki z Przestępczością 
Gospodarczą Komendy Miejskiej Policji w Koninie. Liczba tych przestępstw z roku na rok wzrasta. W 
naszej jednostce w roku ubiegłym zostało przeprowadzonych 19 postępowao, z czego 12 zostało 
zakooczonych. Wszystkie przestępstwa, które zostały stwierdzone zostały zakooczone aktem oskar-
żenia. W zakresie przestępstw narkotykowych na terenie jednostki mieliśmy 8 czynów, z czego 5 było 
na terenie Starego Miasta. W chwili obecnej liczba tych przestępstw najprawdopodobniej wzrośnie 
ponieważ do substancji zakazanych zostały również dołączone tzw. dopalacze. W zakresie przestęp-
czości nieletnich odnotowaliśmy 700 czynów karalnych popełnionych przez nieletnich, z czego na 
terenie Starego Miasta była 1 kradzież, 1 uszczerbek na zdrowiu oraz inne zdarzenia. W zakresie zda-
rzeo drogowych na terenie jednostki to generalnie odniosę się do całego powiatu konioskiego, gdzie  
odnotowano 151 wypadków, 2353 kolizje, 11 osób odniosło śmierd, a 180 zostało rannych. Pomimo 
mniejszej ilości osób napitych w wypadkach drogowych, to zwiększyła się ilośd zdarzeo drogowych w 
których były osoby zabite i ranne w porównaniu do roku 2017. Myślę, że ma to również odniesienie 
do tego faktu, że w chwili obecnej do zdarzeo gdzie są osoby ranne czy wypadki są klasyfikowane 
wszystkie zdarzenia gdzie była udzielana pomoc medyczna uczestnikowi zdarzenia drogowego. W 
poprzednim okresie było to kwalifikowane na tej zasadzie, że dopiero po weryfikacji obrażeo, w któ-
rych wypowiadał się lekarz biegły i musiały to byd obrażenia naruszające czynności narządów na czas 
powyżej 7 dni. Obecnie do tej kategorii zaliczane są zarówno obrażenia drobne jak i te powyżej 7 dni. 
Na terenie Gminy Stare Miasto w dalszym ciągu utrzymuje się bardzo duża liczba zdarzeo drogowych. 
Wynika to chyba z infrastruktury jaką dysponujemy na terenie sieci dróg od autostrady po drogi kra-
jowe. W 2018 roku odnotowaliśmy 10 wypadków drogowych i bardzo pozytywny efekt tego – nie 
mieliśmy żadnej osoby śmiertelnej w wyniku zdarzeo drogowych na terenie naszej jednostki i mówi-
my tu o terenie Gminy Stare Miasto, bo na terenie Gminy Krzymów mieliśmy takie 2 osoby. Osoby 
ranna 21 a w 2017 roku było ich 5. W przedstawionym okresie doszło do 238 kolizji. Jak doliczymy 
jeszcze Gminę Krzymów, to codziennie mamy kolizję albo inne zdarzenie drogowe. Trzeba odnoto-
wad, że prawie wszystkie te zdarzenia są na terenie Centrum Handlowego FERIO lub autostradzie A2 
przy punktach poboru opłat. Kierowcy wjeżdżają na miejsce parkingowe zarysowują najczęściej drugi 
pojazd, a z kolei na autostradzie jest to, że kierowcy nie zachowując należytej ostrożności często nie 
mieszczą się w punkt poboru opłat zahaczając o infrastrukturę: barierki, budki inkasentów. W zakre-
sie osób, które kierowały w stanie nietrzeźwości zakwalifikowane jako przestępstwo były 33 osoby, w 
tym 12 na samej autostradzie A2. Kolejnych 16 to są osoby u których zawartośd alkoholu była mniej-
sza niż 0.5 promila. Łącznie mamy tu prawie 50 osób na terenie Gminy Stare Miasto. Liczba ta pomi-
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mo bardzo licznych kontroli utrzymuje się na tym samym poziomie i nie spada. Wnioski - w roku 2018 
skierowaliśmy 121 wniosków o ukaranie i dotyczyły one albo kradzieży sklepowych, albo zdarzeo 
drogowych. Nałożonych został 486 mandatów. W tym samym okresie przeprowadziliśmy na terenie 
Gminy Stare Miasto 870 interwencji, z czego 171 dotyczyło interwencji domowych i 699 zostało za-
kwalifikowanych jako inne. W zakresie ujawnianych wykroczeo jest ogółem 527, z czego 83 wykro-
czenia dotyczyły samych kradzieży. 54 to było odnotowanych na terenie CH FERIO. Większośd towa-
rów będących w ofercie sprzedażowej kwalifikuje się do wartości 500 zł. Bardzo często są to osoby 
spoza naszego terenu, a wręcz spoza naszego województwa. Są to grupy wyspecjalizowane w czę-
stych kradzieżach, które ten sposób znalazły sobie sposobem na życie. Z uwagi na wzrost liczby stacji 
paliw odnotowaliśmy kradzieże paliw na terenach tych stacji. Kradzież paliwa odbywa się na podsta-
wie skradzionych lub sfałszowanych tablic rejestracyjnych. Pozostałe kradzieże na terenie Gminy są 
bardzo sporadyczne. W tym okresie przeprowadziliśmy 101 spotkao. Zrobiliśmy 71 wystąpieo do 
instytucji w zakresie nieprawidłowości, zostały zatrzymane 32 osoby poszukiwane przez organy ści-
gania, zatrzymaliśmy 16 praw jazdy, 15 dowodów rejestracyjnych. W tym samym okresie były prowa-
dzone działania profilaktyczne, jak: Razem dla Bezpieczeostwa, Dzielnicowy bliżej nas, Krajowa mapa 
zagrożeo, Moja komenda. Chciałbym podziękowad w tym miejscu za współpracę Gminnemu Ośrod-
kowi Pomocy Społecznej w zakresie współpracy w szczególności w rodzinach objętych zagrożeniem – 
związane to jest z tym, że na terenie gminy wdrożyliśmy 12 procedur „niebieskiej karty”. Chciałbym 
podziękowad obecnemu tu panu Komendantowi Gminnemu Ochotniczych Straży Pożarnych w zakre-
sie współpracy podczas zabezpieczenia imprez masowych. Chciałbym dyrektorom szkół i pozostałym 
jednostkom podziękowad za współpracę naprawdę na dobrym poziomie. Ze spraw bieżących w chwili 
obecnej prowadzimy dalszą modernizację jednostki. W roku ubiegłym dzięki funduszom uzyskanym z 
powiatu zakupiona została kostka na teren całej jednostki. Myślę, że sukcesywnie będziemy tutaj w 
tym zakresie działali, aby tą infrastrukturę jednostki poprawid i dostosowad do warunków aby społe-
czeostwo w tym zakresie miało lepsze warunki i proszę o uwzględnienie naszych wniosków abyśmy 
mogli dokooczyd tą inwestycję. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca Rady Gminy – dziękuję bardzo panu Komendantowi. Czy panie, panowie radni 
mają jakieś pytania związane z oceną bezpieczeostwa przekazaną przez pana Komendanta? Nie ma, 
więc proszę bardzo o zabranie głosu panią Agnieszkę Dybała-Kamioską z Powiatowego Inspektoratu 
Sanitarnego.  

Pani Agnieszka Dybała-Kamioska – pani Przewodnicząca, panie, panowie radni, o Gminie Stare 
Miasto przez cały rok 2018 jako inspektor sanitarny za dużo nie słyszałam a to znaczy, że tutaj był 
spokój i wszystko jest dobrze. Jest to również Gmina, w której jest niewiele interwencji dotyczących 
obiektów spożywczych. Jak Paostwo zwrócicie uwagę na stopieo kontroli obiektów, to było 6 kontroli 
interwencyjnych, w tym 3 na wniosek mieszkaoców, pozostałe to kontrole powiadomieo w ramach 
funkcjonowania systemu wczesnego ostrzegania o niebezpiecznej żywności RASFF. Te kontrole się nie 
potwierdziły. Często niestety tak bywa, że ktoś rozżalony składa interwencję i nie zawsze się one po-
twierdzają. W tym wypadku żadna z nich i to świadczy o tym, że w zakresie żywienia i żywności stan 
jest bezpieczny na terenie Starego Miasta. Proszę Paostwa, przy okazji tych obiektów, a nie będę tego 
wszystkiego Paostwu czytała, myślę, że mieliście okazje się z tym materiałem zapoznad, chciałam 
zwrócid uwagę na to, że na naszych stronach internetowych lub na stronie Głównego Inspektora Sa-
nitarnego pojawiają się ostrzeżenia dotyczące produktów znajdujących się w obrocie, które zostały 
wycofane i przyczyny. Produkty są zazwyczaj wycofywane w ramach funkcjonowania systemu 
wczesnego ostrzegania o niebezpiecznej żywności RASFF. Jeden wniosek dotyczył produktów żywno-
ściowych, drugi dotyczył produktu typu kosmetyki czy materiałów do kontaktu z żywnością. W zakre-
sie żywności chciałabym po raz kolejny prosid Paostwa o to, abyście chcieli interweniowad u rolników 
i przypominad i rejestrowad w Inspekcji Sanitarnej wszystkich tych rolników, którzy wprowadzają 
bezpośrednio na rynek produkty pochodzenia roślinnego w ramach dostaw bezpośrednich lub w 
ramach produkcji pierwotnej. Niezależnie od tego, że oni są rejestrowani w agencjach restrukturyza-
cji rolnictwa, to tego typu sprzedaż musi byd zarejestrowana w Inspekcji Sanitarnej. Proszę Paostwa, 
corocznie, zwłaszcza w zakresie zbioru owoców miękkich robimy wspólne kontrole z innymi urzędami 
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na temat dostępności tego i zaopatrzenia tych obiektów w wodę, sanitariaty i takie też kontrole za 
chwilę w tych obiektach się odbędą. Tak Jak powiedziałam, w żadnym z obiektów nie mieliśmy pro-
blemów. Zwrócę tylko uwagę tylko na dwa aspekty, które wystąpiły, tj. utrzymującym się w związku z 
utrzymującym się zwiększonym zapotrzebowaniem na wodę  i zwiększoną z tym produkcją wody, 
która w Żychlinie od zimy praktycznie trzykrotnie wzrosła. Poza tym spowodowało to, że Żychlin który 
nie posiada stacji uzdatniania wody – niestety w tym okresie mangan jest dostarczany mieszkaocom 
w takiej ilości w jakiej występuje w wodzie surowej. Jest to wartośd przekroczona parametryczna nie 
stwarzająca zagrożenia dla życia i zdrowia. Ona może byd uciążliwa jedynie pod kątem organoleptyki 
wody czy ewentualnie brunatnienia czy szarzenia się bielizny podczas prania. Raczej gołym okiem 
przez mieszkaoców nie jest w żaden inny sposób odczuwalna. Mangan sam w sobie jest pierwiast-
kiem, który nie jest regulowany rozporządzeniem z tytułu zdrowotnego ani z tytułu ekonomiczno-
organoleptycznego, a ekonomicznego dlatego że jeżeli by się w rurach odkładał to wpływałby na eks-
ploatację sieci. Natomiast zdrowotnie to ten pierwiastek występujący naturalnie w przyrodzie to 
wręcz powinno go byd o wiele więcej, niemniej jednak te przyczyny technologiczne sprawiają, że w 
rozporządzeniu są one na tak niskim poziomie. Jeden mały problem, który się już w wielu obiektach 
zaczyna pojawiad to zapewnienie dostatecznej liczby urządzeo sanitarnych lub dostosowania wysoko-
ści tych urządzeo dla dzieci 5-6 letnich. Jak Paostwo dzisiaj wiecie, możliwośd przenoszenia 6-latków 
do szkół nie stwarza od razu możliwości dostosowania łazienek. Myślę, że to jest tylko problem zwią-
zany z przenoszeniem przedszkoli lub oddziałów przedszkolnych do placówek szkolnych nie występu-
je tylko u Paostwa, niemniej jednak nie jest to aż tak duże uchybienie ani jest też aż tak duża uciążli-
wośd. Nie zanotowaliśmy również żadnych interwencji dotyczących placówek przedszkolnych, żłob-
ków, które proszę Paostwa w innych gminach bardzo często takie interwencje występują. Na terenie 
gminy Stare Miasto takich roszczeo mieszkaoców ani rodziców w tej kwestii nie ma. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Gminy – dziękuję bardzo, cieszyd się należy, że w tej materii w naszej Gmi-
nie możemy czud się bezpieczni. Czy ktoś z pao, panów radnych ma pytania? Nie ma, dziękuje bardzo.      

Pani Agnieszka Dybała-Kamioska – ja dopowiem tylko, że może nie dotyczy to bezpośrednio sta-
nu sanitarnego Gminy Stare Miasto, ale jest to problem ogólnie występujący i będący pod naszym 
nadzorem – dotyczy dopalaczy, jak i osób uchylających się od szczepieo. W styczniu 2018 roku udało 
nam się skutecznie zamknąd ostatecznie ostatni punkt stacjonarny sprzedający dopalacze. Widad 
wyraźnie w naszych danych statystycznych, że brak punktu stacjonarnego powoduje też mniejszą 
liczbę osób hospitalizowanych, niemniej jednak wiemy, że przeszło to do podziemia. Może to byd 
czasami gorsza sprzedaż, ponieważ trudniejsza do wychwycenia a jednak dostępna tak jak sprzedaż 
internetowa. Te środki są nadal bardzo dostępne, nadal niebezpieczne, a sprzedaż internetowa od 
momentu zamówienia do momentu dostarczenia trwa około godziny. Proszę Paostwa, organizujemy 
również dla koordynatorów szkół, którzy korzystają szkoleo dzięki wsparciu Starostwa, które często 
finansowo wspomaga zatrudniad nam doświadczone osoby do walki z uzależnieniami, pracującymi z 
osobami uzależnionymi. Myślę, że wykłady pana Adama Szary, który właśnie z takimi osobami współ-
pracuje, który wspomaga wszystkich koordynatorów w placówkach oświatowych, dostarcza im wie-
dzę jak zauważyd dzieci z problemami, jak sobie z tym problemem poradzid. Staramy się przynajmniej 
dwa takie spotkania w roku realizowad. Również moi pracownicy i ja też jeździmy na wywiadówki 
jeżeli tylko jesteśmy zaproszeni. Ja jeżdżę do rodziców a moi pracownicy do uczniów również chodzą i 
edukują o niebezpieczeostwie tych produktów. Rola moich pracowników jest taka, że mówią o nie-
bezpieczeostwie, o tym dlaczego należy tego nie brad. Natomiast moja rola wśród rodziców polega na 
pokazaniu rodzicom na wywiadówkach jak wygląda dopalacz, jak wygląda środek zastępczy nie już po 
odpakowaniu a w opakowaniu. Często dziecko w torebkach, w kieszeniach może tym dysponowad. 
Wielu rodzicom to często pokazujemy i są zdziwieni bo koło takiego produktu przeszliby obojętnie. 
Proszę Paostwa, poza miastem Poznao byliśmy drugim powiatem, gdzie liczba osób uchylających się 
w Wielkopolsce od szczepieo jest największa. Jeszcze 4 lata temu było to 50 osób, na dzieo dzisiejszy 
jest to 600 osób. Jest to rosnąca lawinowo liczba osób, a co za tym idzie, tak jak jesienią można to 
było zauważyd, możliwośd przenoszenia się tych chorób jest większa. Choroby uznane za zwalczone 
powracają, przykładem może byd odra. Od razu widad jaki wpływ mają szczepienia, m.in. choroby te 
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przenoszone są z Ukrainy i osoby nieszczepione. Osoby nie szczepione w naszym społeczeostwie 
stwarzają zagrożenie. To są takie dwa punkty, z którymi chcielibyście się Paostwo zapozna, to zapra-
szam na naszą stronę internetową lub ewentualnie gdybyście o tego typu problemach chcieli poroz-
mawiad z rodzicami w przedszkolach, szkołach to jesteśmy do dyspozycji. Jesteśmy też do dyspozycji 
w zakresie wspomagania Paostwa w zakresie promocji zdrowia. Na stoisku można się nauczyd samo-
badania piersi, są fantomy, jest wiele konkursów, zabaw dla dzieci. Chcemy tym stoiskiem pokazad, 
że nie tylko o tym mówimy, ale przede wszystkim działamy i chcielibyśmy, aby to stoisko w Starym 
Mieście się pojawiło.  

Przewodnicząca Rady Gminy – dziękujemy bardzo, jest to bardzo ciekawa propozycja, zostanie 
to przekazane do naszych szkół i wszystkich podmiotów, które będą organizowały festyny na terenie 
naszej Gminy. Bardzo proszę o zabranie głosu pana Stanisława Gralaka, prezesa Zakładu Usług Wod-
nych w Koninie i ocenę stanu bezpieczeostwa i porządku publicznego na terenie naszej Gminy. 

Pan Stanisław Gralak – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, panie Wójcie, dziękujemy za zapro-
szenie na dzisiejszą Radę i umożliwienie nam przedstawienia nam spraw, które w jakiś sposób można 
łączyd ze sprawą bezpieczeostwa i przedstawienia ewentualnych zagrożeo związanych z naszą dzia-
łalnością. Przedstawię to skrótowo i później może w jakiejś dyskusji ze strony Paostwa będziemy mo-
gli się bardziej pochylid i o pewnych rzeczach jeszcze porozmawiad. Podstawowym zagrożeniem na 
terenie Gminy Stare Miasto jest brak wody w okresie wiosenno-letnim i może byd przyczyną trudno-
ści m.in. w gaszeniu pożarów ale też w dostawie wody zarówno w obszarze potrzeb socjalno-
bytowych i p.poż. Problem braku wody na terenie Gminy Stare Miasto jest sygnalizowany przez nas 
już od kilku lat. Jeśli jesteśmy na jakimkolwiek spotkaniach czy z Wysoką Radą, czy z panami wójtami 
byłym i obecnym, to zawsze analizujemy kwestie związane z brakiem wody. Czym to jest spowodo-
wane? Spowodowane to jest przede wszystkim znacznym przyrostem liczby mieszkaoców oraz zakła-
dów przemysłowych i usługowo-handlowych. Gmina Stare Miasto jest gmina intensywnie się rozwija-
jącą. Z tego co mi wiadomo następni odbiorcy wody zgłaszają się do nas o udzielenie zapewnienia w 
wodę, zgłaszają się bardzo poważni inwestorzy. Wiem, że już jesteśmy na dalekim etapie jeżeli chodzi 
o kwestię budowy nowej stacji uzdatniania wody w Żdżarach. Jeżeli ta stacja nie powstanie w najbliż-
szym czasie, mam na myśli dokumentację w roku bieżącym i realizację tego przedsięwzięcia w roku 
przyszłym, to w Żdżarach będziemy mieli poważny problem z dostarczeniem wody. Wybudowanie tej 
stacji pozwoli na zaopatrzenie w wodę w okresie perspektywicznym całego obszaru za autostradą i w 
kierunku południowym. Szanowni Paostwo, jeżeli chodzi o kwestie rozbudowy istniejących stacji to są 
one utrudnione. Chodzi przede wszystkim o Żychlin to jest to ograniczone z powodu braku dodatko-
wego ujęcia wody  jak i wielkością działki. Możemy robid doraźne remonty, doraźne jakieś zabezpie-
czenia żeby zwiększyd możliwośd, natomiast tak jak tu wcześniej zasugerowała pani Dyrektor Pao-
stwowej Stacji Sanitarnej, że Żychlin wymaga pilnego uzdatniania, ponieważ woda jest tam podawa-
na nieuzdatniona. Ze względu na bardzo intensywny rozbiór wody ze  stacji uzdatniania wody w Ży-
chlinie powoduje, że naruszone jest źródło i zaczynają byd wypłukiwane złoża. Przygotowaliśmy sto-
sowną dokumentację jeżeli chodzi o modernizację tej stacji. To co nam się udało w tej chwili zrobid 
jest to przebudowa pilotażowa, która potwierdzi to, że możemy w przyszłości wydatkowad tam około 
miliona złotych na przygotowanie całego uzdatniania wody w tej stacji. Jeżeli nam się to sprawdzi, a 
myślę że się sprawdzi, robiliśmy to na własny koszt, będziemy myśleli o dalszych inwestycjach w tą 
stację. Również, jeżeli chodzi o stację w Liścu Wielkim, to ta stacja wymaga pilnej wymiany zestawu 
pompowo-hydroforowego celem wykorzystania wybudowania w roku 2018 i 2017 sieci fi 160 między 
miejscowościami Lisiec i Żdżary. Taką decyzje podjęliśmy wspólnie tutaj z Radą. Wtedy była dosyd 
droga budowa tego odcinka. Ona w zasadzie do chwili obecnej byłaby nie do kooca wykorzystana, 
dlatego postanowiliśmy zamontowad na stacji w Liścu zestaw pompowy, którego koszt wynosi około 
160.000 zł. Prace przygotowawcze i podłączeniowe wykonamy we własnym zakresie, natomiast ten 
zestaw pompowy z terminem realizacji na przełomie maja i czerwca uda nam się już zrealizowad. 
Jeżeli chodzi o inne zagrożenia na terenie Gminy Stare Miasto to jest też kwestia również wylewania 
się ścieków z przepompowni, które nie posiadają monitoringu. Jest to przede wszystkim zagrożenie 
dla środowiska i zdrowia mieszkaoców. My we własnym zakresie uruchomiliśmy bazę monitoringu i 
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podłączyliśmy trzy przepompownie. Koszt tej inwestycji to jest 42.000 zł. Prowadzimy również czyn-
ności eksploatacyjne na terenie Gminy Stare Miasto polegające na usuwaniu awarii, wymianie hy-
drantów oraz wymianie wodomierzy. Eksploatujemy w tej chwili 50 km sieci kanalizacyjnej z prze-
pompowniami i około 1030 sztuk przyłączy kanalizacyjnych. Szanowni Paostwo, innym zagrożeniem 
jest kwestia realizacyjna zadania KOSI. Dlatego jesteście Paostwo o tym poinformowani. Jeżeli chodzi 
o Gminę Stare Miasto, realizujemy w tej chwili długośd kanalizacji około 35 km, wartośd całkowita 
zadania na terenie Gminy Stare Miasto to jest 18.000.000, z czego dofinansowanie z WRPO 
9.000.000, pozostałe środki pozyskaliśmy w formie pożyczki zaciągniętej przez Zakład Usług Wodnych 
w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska. Miejscowości, które są będą podłączone to jest Sta-
re Miasto, Lisiec Mały, Lisiec Wielki, Krągola, Krągola Pierwsza, Karsy, Modła Księża, Modła Królew-
ska, Barczygłów, Rumin i Posoka. Barczygłów jako aglomeracja Stare Miasto, a Rumin i Posoka jako 
aglomeracja Sławsk. Tutaj muszę też powiedzied o jednej rzeczy, dlatego że mamy wspólne porozu-
mienie z Gminą Stare Miasto, i nie tylko z Gminą Stare Miasto, jeżeli chodzi o dofinansowanie z Urzę-
du Marszałkowskiego w ramach KOSI – my jako beneficjent Zakład Usług Wodnych to przedsięwzięcie 
mamy podzielone na dwie części. Jedna częśd obejmuje trzy gminy: Rzgów, Krzymów i Stare Miasto, 
druga częśd jako odrębny wniosek – gminę Golina. Wnioski te pierwotnie były jako jeden wniosek w 
ramach tych czterech gmin, później ze względu na opieszałośd w pewnych sytuacjach gminy Golina 
rozdzieliliśmy to na dwa wnioski. Dofinansowanie w ramach WRPO to jest 63,75 %, pozostałe środki 
to są z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. Jeden problem, jaki występuje to jest kwestia 
dopłaty podatku VAT do przedsięwzięcia, które realizujemy. Mamy wspólne porozumienie z poszcze-
gólnymi gminami i VAT jako środki niekwalifikowane nie jesteśmy wyłożyd z własnego budżetu, dla-
tego doszliśmy do porozumienia z poszczególnymi gminami, że gminy na czas kiedy Urząd Skarbowy 
nam nie zwróci podatku VAT uczestnicy tego przedsięwzięcia udzielą nam pożyczki. Są to niebagatel-
ne kwoty. Mamy w tej chwili spotkania ze skarbnikami, aby ustalid jak to technicznie będziemy mu-
sieli przeprowadzid, ale niestety taka pożyczka będzie musiała nam byd udzielona przez gminy na 
terenie których te przedsięwzięcia będziemy wykonywad. Szanowni Paostwo, to tak krótko co Pao-
stwu powiedziałem, to szczegółowe informacje są zawarte w piśmie, które do Paostwa skierowali-
śmy. Jeżeli byłyby jakieś pytania to bardzo proszę. Jeżeli pan kierownik chciałby tę informację jeszcze 
czym uzupełnid, to bardzo proszę. Jeżeli nie to bardzo proszę o pytania i ewentualnie ustosunkujemy 
się do tych pytao.  

Pan Stanisław Zalewski – szanowni Paostwo, ja najchętniej udzieliłbym jakichś szczegółowych 
odpowiedzi na pytania jakie się pojawią. Tutaj pan Prezes omówił już pewne założenia. Chciałbym 
tylko dodad, że dla nas coraz większym problemem i jednocześnie zagrożeniem jest problem prze-
pompowni ścieków. Ostatnio zdarzyło się kilka różnych takich sytuacji nieprzyjemnych, które wcze-
śniej czy później dotrą tutaj do Paostwa. Myślę, że z tym problemem uporamy się jeżeli chodzi o mo-
nitoring całego systemu kanalizacji. Uporamy się z tym nie wcześniej jak po zakooczeniu rozbudowy 
kanalizacji z programu KOSI, bo tam jest przewidziany monitoring dla nowych przepompowni i w tych 
starych myślę że uda się również zrobid i cały system byłby spójny. Chciałbym jeszcze zwrócid tutaj 
Paostwu uwagę, żeby to sobie gdzieś odnotowad – myślę, że trzeba o tym też powiedzied, rozbudowa 
sieci kanalizacji sanitarnej wymaga również podjęcia decyzji o rozbudowie oczyszczalni ścieków. Jest 
to perspektywa najbliższych 2-3 lat. Teren oczyszczalni ścieków w Modle Królewskiej jest przygoto-
wany pod rozbudowę. W koncepcji były trzy reaktory, w tej chwili są dwa. Według bilansu na dzieo 
dzisiejszy i rozwoju perspektywicznego widzę, że trzeba będzie decyzję podjąd dosyd szybko. Jeżeli są 
pytania, to bardzo proszę.  

Pan Stanisław Gralak – chciałbym jeszcze powiedzied dosłownie dwa słowa. W związku z realiza-
cją KOSI, jeżeli ktoś czyta „Przegląd Konioski” to zwrócił na pewno uwagę na dwa artykuły, które w 
ostatnim „Przeglądzie” się ukazały – chodzi o uciążliwośd realizacji całego zadania, bo zdarzenie miało 
miejsce na terenie gminy Krzymów. Drugi artykuł informujący o tym całym naszym przedsięwzięciu. 
Natomiast chciałbym powiedzied o jednej rzeczy – większośd rzeczy realizowanych w ramach KOSI 
jest w drogach gminnych lub w drogach powiatowych. Wykonawca, który wykonuje to przedsięwzię-
cie ma uzgodnienia z zarządcą drogi, czy z gminą, czy Zarządem Dróg Powiatowych i nie może inaczej 
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wejśd na to przedsięwzięcie, to zadanie. Tam jest to dokładnie określone jakie warunki musi spełnid, 
jakie oznakowanie musi byd. Szanowni Paostwo, taki apel, prośba do mieszkaoców, do Rady, sołty-
sów, Policji, żeby dokładnie przestrzegad tych przepisów, tych znaków, które są w tym momencie 
ustawione. Mieliśmy takie zdarzenie na terenie gminy Krzymów, gdzie kierowca jeździł tak jak zaw-
sze, czyli 120 km/h na jakimś tam odcinku realizowanym, gdzie powinien zachowad szczególną 
ostrożnośd, bo były znaki, było oznakowanie, uderzył w wąż, wąż uderzył pracownika w rękę i ręka 
została złamana. Później się mówi i opisuje różne rzeczy, że to wykonawca nie zabezpieczył, a to in-
westor źle zadziałał. Szanowni Paostwo, przestrzegajmy tych znaków, zachowajmy szczególną ostroż-
nośd, tak jak pan Komendant apelował. Może to jest oklepane stwierdzenie „szczególna ostrożnośd”, 
ale w swojej treści bardzo dużo zawiera i jeżeli będziemy przestrzegad tych przepisów, tych znaków 
które tam są poustawiane, to na pewno nieszczęścia nie będzie. Jeżeli dojdzie do jakiegokolwiek zda-
rzenia to wtedy rzeczywiście zawinił wykonawca i beneficjent. Natomiast jeżeli będziemy dokładnie i 
skrupulatnie przestrzegad i zachowywad tą ostrożnośd to wypadków nie będzie.  

Przewodnicząca Rady Gminy – dziękuję bardzo, udzielam głosu panu radnemu Kwiecioskiemu.  

Radny Paweł Kwiecioski – dziękuję pani Przewodnicząca, Szanowni Paostwo radni, tu pan dyrek-
tor użył słowa „musi” – mam nadzieję, że się przejęzyczył odnośnie VAT-u. Myśmy już ten temat 
wstępnie przedyskutowali, pani Skarbnik nam już go przedstawiła. Szanowni Paostwo, my nie do koo-
ca musimy Paostwu udzielid pożyczki na ten VAT. Możemy dyskutowad, ale zdaje się, że w tym słowie 
„musi” pan się przejęzyczył.  

Przewodnicząca Rady Gminy – na ten temat dyskutowaliśmy na wspólnym przedsesyjnym po-
siedzeniu wszystkich Komisji i myślę, że bardzo dokładnie został on omówiony.  

Pan Stanisław Gralak – jeżeli pan się poczuł urażony słowem „musi”, to może mniej drażniące 
będzie „powinna”. Czy tak będzie lepiej? 

Radny Paweł Kwiecioski – tak.  

Pan Stanisław Gralak – przepraszam za „musi”. Bardzo proszę, żebyście Paostwo to zabezpieczyli. 

Radny Tomasz Wilczyoski – mam pytanie jeszcze w zakresie wydajności ujęcia Sławsk. Czy przy 
planowanych zwiększonych poborach wody, bo rozrasta się nasza Gmina ludnościowo, powstają no-
we gospodarstwa rolne – czy Sławsk będzie na tyle wydajny żeby zabezpieczyd wodę dla Posoki, Ru-
mina i dla samego Sławska, który też się rozrasta.  

Pan Stanisław Zalewski – może ja tutaj wrócę do tego tematu bo pan Prezes ujął go ogólnie pod 
kątem zagrożeo braku wody. Mogę powtórzyd to co wiele razy, a jest to temat już ósmy raz porusza-
ny przez okres 8 lat. Te analizy przeprowadzone i powtarzane – mam tu taki zapis i odczytam go do-
kładnie. Byłem przygotowany na to pytanie i czekałem kiedy padnie: „Analizując problem braku wody 
w niektórych częściach gminy stwierdzid należy, że koniecznością staje się opracowanie szczegółowej 
koncepcji uregulowania gospodarki wodnej w całej gminie w perspektywie wieloletniej.” Jest to zapis 
sprzed ośmiu lat. Planowana budowa nowej stacji ujęcia wody w miejscowości Żdżary powinna byd 
przyspieszona. Ten temat wyniknął z Paostwa strony, myśmy jeszcze wtedy nie wiedzieli o czymś 
takim jak potencjalni, czy też widomi już inwestorzy dużego formatu w Żdżarach. Na dzieo dzisiejszy 
ja nie mogę tutaj mówid o brakach wody w danej miejscowości, bo to jest system naczyo połączo-
nych. Wszystkie sieci tranzytowe są połączone, nie są odcinane i w związku z tym musimy patrzed na 
bilans wody w całej gminie. Tutaj oczywiście Paostwo  mają rację – temat wody w Ruminie i Posoce 
jest trudny. Inwestycja budowy stacji uzdatniania wody przy ul. Rumioskiej była planowana i została 
zaniechana. Dokumentacja ma już ponad 10 lat. Jest działka przy ul. Rumioskiej przy kanale, była roz-
poczęta budowa, były wymogi formalne z wpisem do dziennika. Później ten temat został pominięty. 
Skierowaliście Paostwo swoje oczy bardziej na kierunek powiedziałbym pożyczenia wody z gminy 
Rzgów ze stacji Sławsk. Ta stacja była wtedy po modernizacji, po rozbudowie, natomiast w sytuacji 
gdy została podłączona Posoka automatycznie ilośd wody pobierane z tego kierunku wzrosła o 100%. 
Nie będę tutaj podawał ilości setek metrów sześciennych w skali doby bo może to byd bardzo mylne, 



Strona 9 z 22 
 

natomiast stacja w Sławsku jest dosyd duża i ona była modernizowana pod kątem zaopatrzenia gminy 
Rzgów. Tu w Ruminie przy zgodzie władz gminy Rzgów byłą opracowana koncepcja, później projekt, 
wciąż istniejący z rozpoczętym dziennikiem budowy, dla retencji wodnej w miejscowości Rumin. Tam 
miała powstad przepompownia wody z dużym zbiornikiem dla retencji w godzinach nocnych i zaopa-
trzenia dla pozostałych, szczególnie godzinach szczytowych. Została zbudowana sied wodociągowa i 
woda nadal jest pobierana ze stacji Sławsk i rzeczywiście tej wody zaczyna brakowad. 

Radny Tomasz Wilczyoski – przekażę może swoją refleksję – jeżeli zabraknie wody, to po co bu-
dowad kanalizację bo nie będzie co oczyszczad. Należałoby się nad tym pochylid, bo myślę, że zaopa-
trzenie w wodę jest ściśle związane z jej odprowadzeniem. Myślę, że panowie powinni się bardziej 
pochylid nad zaopatrzeniem w wodę, a drugim elementem jest kanalizacja.   

Pan Stanisław Zalewski – może od razu odpowiem – szanowny panie radny, na naprawdę bardzo 
proszę, aby pan spojrzał na to, że to nie my Zakład Usług Wodnych podejmujemy decyzje o inwesty-
cjach. Bardzo proszę mied wzgląd na to i przypominam jeszcze raz o tych latach gdzie mówiliśmy o 
problemie, który nie zniknął i nie zniknie. Prosimy teraz o ustosunkowanie się do tego co jest. 

Pan Stanisław Gralak – jeżeli mógłbym jeszcze panu radnemu tu odpowiedzied – całkowicie się z 
panem zgadzam, logicznym byłoby że najpierw wybudujemy sied, zabezpieczymy w dostateczną ilośd 
wody dla mieszkaoców. Będziemy się wtedy martwili inną sytuacją – zanieczyszczeniem środowiska, 
bo jeżeli będą wszyscy uczciwi i będą budowali zbiorniki bezodpływowe i wyprodukowane ścieki będą 
dostarczali do oczyszczalni to też jej nie starczy. Przy tak intensywnym bumie budowniczym na tere-
nie gminy Stare Miasto trzeba pewne relacje zachowad. Łatwo jest puścid taki temat, że najpierw 
budujmy sied wodociągową, zabezpieczmy odpowiednią ilośd wody dla mieszkaoców którzy są i tych 
podmiotów które tam tworzą i będziemy za kilka lat się martwili o kwestie związane z kanalizacją. 
Musimy myśled równolegle, trochę perspektywicznie, łączyd pewne rzeczy, bo jeżeli nadarzyła się 
sytuacja w ramach KOSI, o którym dośd dużo mówiłem a o którym domniemam że też wiecie, taka 
okazja nie często się zdarza. To było w perspektywie 2014-2020 kiedy myśmy się praktycznie od 2016 
roku starali o te środki a jeszcze wcześnie w poprzednim rozdaniu przez Urząd Marszałkowski wtedy 
to nie wypaliło. Teraz, dosłownie rzutem na taśmę udało się to zrealizowad, okres realizacji jest bar-
dzo krótki, bo do kooca 2020 roku trzeba było przygotowad całą dokumentację i przeprowadzid prze-
targi, załatwid kredyty czy pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, trzeba będzie 
zrealizowad całe przedsięwzięcie, rozliczyd je a po 2020 roku zacząd to spłacad. Wie pan, ja się całko-
wicie z panem zgadzam, logicznie takie rozwiązanie byłoby najlepsze. To tak jak planujemy sobie np. 
w gospodarstwie domowym: robimy jedno, potem drugie i tak dalej. Ale wie pan, takie jest stare 
powiedzenie: tak krawiec kraje jak mu materii staje. Bierzemy to co nam dają a nie czekamy na to 
kiedy my będziemy gotowi na to żeby wziąd. Wydaje mi się, ze to jest najwłaściwsze rozwiązanie. 
Jeżeli dają bierzmy, bo drugi raz taka okazja się nie powtórzy. Tutaj głęboki ukłon do poprzednich i 
obecnych władz gmin Stare Miasto, Krzymów, Rzgów i Golina, że podjęły to wyzwanie i to przedsię-
wzięcie realizujemy. Taka byłą sytuacja i dobrze że to się zrobiło.   

Radny Tomasz Wilczyoski – w związku z tym, że jest krótki termin realizacji, to mam pytanie: kie-
dy zaczniecie realizowad tą inwestycje, bo został rok z haczykiem do zakooczenia, do oddania bo to są 
ściśle określone terminy i inwestycja może lec w gruzach.  

Przewodnicząca Rady Gminy – panie radny jest określony harmonogram działao, na poszczegól-
nych zebraniach wiejskich, który był przekazywany mieszkaocom.  

Pan Stanisław Gralak – ja widzę, że pan radny ma niedosyt informacji. Szanowni Paostwo, jeste-
śmy już po przetargach, po wyborze wykonawców, tak jak powiedziałem wcześniej po podpisaniu 
stosownych umów. Informacja byłą tutaj przekazana Wysokiej Radzie, ale dla mnie to nie jest pro-
blem żeby to jeszcze raz powiedzied. Jesteśmy po rozstrzygnięciu przetargów, wyłonieniu wykonaw-
ców, po podpisaniu umów. Wszystkie umowy są tak sporządzone, że my musimy zakooczyd tą inwe-
stycję do listopada 2020 roku. Nie ma przedłużania, nie ma innej możliwości, innej opcji, dlatego że 
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kooczy się okres trwania programu i trzeba to rozliczyd. Życie jest życiem, ale umowy są umowami a 
umów trzeba dotrzymywad, stąd moje powiedzenie, że „musi”.   

Przewodnicząca Rady Gminy – dziękuję bardzo, dokładny harmonogram działao został przekaza-
ny mieszkaocom na zebraniach sołeckich w poszczególnych sołectwach.  

Radny Andrzej Szyszyoski – ja mam takie konkretne pytanie: ile przepompowni jest monitoro-
wanych – to jest jedno pytanie. Drugie to: oczyszczalnia ścieków w Modle Królewskiej ma przerób 
1500 m3. Jak do tej pory była wykorzystana w 50 %. Czy to co pozostało ma jeszcze za małą wydaj-
nośd?  

Pan Stanisław Zalewski – to jest szczegół. Widzę, że jest pan bardzo zorientowany, uściślę to tyl-
ko. Dwa reaktory na Modle po 700 m każdy to jest 1400 m przepustowości dobowej. Docelowo jest 
2100 m i to było bilansowane dla potrzeb gminy na ówczesny czas. Na dzieo dzisiejszy bez podłącza-
nia kanalizacji sanitarnej, którą pobudujemy te reaktory wystarczą, ale przybywa ścieków dowożo-
nych i widzimy taką korzyśd, że ludzie poczuwają się do opróżniania tych zbiorników bezodpływo-
wych, bo jak Paostwo wiedzą bywało różnie. Często służą temu pola, itd. Tutaj się to poprawia, ścieki 
dowożone są bardzo ciężkie i te parametry są prawie w 100 % wykorzystane. Oczywiście tych ścieków 
dowożonych ubędzie, ale z kolei bilans podłączeo będzie większy, bo prawie cała gmina będzie pod-
łączona. Oczekujemy, ten baner będzie za mały. Ta oczyszczalnia pracuje bardzo dobrze, więc może-
my ją przeciążad, co ten jest dobre, ale są granice. Paostwo nie są jedynymi, którzy powinni się przyj-
rzed bardzo uważnie tematowi inwestycyjnemu, bo takiej gminie jak Krzymów już taką informację też 
przekazaliśmy. W Krzymowie też temu będą się przypatrywad i przez te 2-3 lata muszą rozbudowad 
oczyszczalnię, bo inaczej będą problemy. W Golinie jest właśnie budowana nowa, wykonawca wcho-
dzi na rozbudowę tej oczyszczalni, bo potrzeby docelowe na te 20 lat do przodu. Musicie Paostwo 
wiedzied i wiecie doskonale, że zabudowa i rozbudowa tego obszaru, uprzemysłowienie terenu gminy 
Stare Miasto, cała infrastruktura tak szybko postępuje, że koncepcje opracowane 10 lat temu są nie-
aktualne. Myślę, że trzeba się z tego cieszyd i trzeba podejmowad decyzje, i tyle. Dziękuję.  

Radny Andrzej Szyszyoski – a ile przepompowni jest monitorowanych?  

Pan Stanisław Zalewski – monitorowane są trzy przepompownie naszym kosztem. Też ten temat 
był poruszany wielokrotnie łącznie ze spisem zagrożeo od wielu lat, natomiast my sami podjęliśmy 
temat w ubiegłym roku. Jak zapadła decyzja o realizacji inwestycji z KOSI i liczyliśmy na wmontowanie 
tych kosztów w ten projekt. Tych starych pozostało 6 do monitorowania. Łącznie z nowymi będzie 
około 20. One muszą byd monitorowane bo nie da się uciągnąd takiego systemu objeżdżając codzien-
nie pojazdem całości.  

Radny Andrzej Szyszyoski – tak jak pan mówi, jak wybudujemy już tą kanalizację, to my nie bę-
dziemy w stanie przyjąd w tej oczyszczalni tego co będzie za półtora roku.  

Przewodnicząca Rady Gminy – na tą chwilę nie możemy tego jednoznacznie stwierdzid, to są sy-
mulacje nad którymi należy się pochylid w przyszłych latach.  

Pan Stanisław Zalewski – bilans jaki się wykonuje dla odbioru ścieków jest podobny jak dla opra-
cowywania potrzeb wody. To jest ściśle związane, chyba że tu wkracza przemysł i ścieki przemysłowe. 
Gdyby pan w tej chwili przeliczył ilośd mieszkaoców gminy i dla każdego mieszkaoca jest przeciętnie 
100 litrów wody na dobę. Wyjdzie nam szybciutko, że ta oczyszczalnia będzie za mała ale po zakoo-
czeniu inwestycji, czyli w 2020 roku: podłączenia, rozliczenie. Powiem krótko, wolałbym taką decyzję 
podjąd szybciej niż później. 

Przewodnicząca Rady Gminy – dziękuje panom. Proszę pana Romana Pakulskiego, Komendanta 
Gminnego Ochotniczych Straży Pożarnych w Starym Mieście o przedstawienie oceny stanu bezpie-
czeostwa i porządku publicznego w Gminie Stare Miasto za rok 2018.  

Pan Roman Pakulski – pani Przewodnicząca, panie Wójcie, szanowni radni, szanowni Paostwo, 
nad bezpieczeostwem w zakresie ochrony przeciwpożarowej na terenie naszej Gminy czuwa 12 jed-
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nostek ochotniczych straży pożarnych realizujących zadania z zakresu ochrony życia, mienia, zdrowia, 
środowiska poprzez walkę z pożarami i innymi klęskami żywiołowymi, ratownictwo techniczne i me-
dyczne oraz chemiczno-ekologiczne, które mogą byd realizowane przez naszej jednostki w stopniu 
podstawowym. Ponadto strażacy uczestniczą w zabezpieczeniu imprez o charakterze masowym or-
ganizowanych przez tutejszy samorząd, jak również w akcjach programowo-informacyjnych, poga-
dankach i pokazach w przedszkolach i szkołach. W roku 2018 na terenie naszej Gminy odnotowano 
152 zdarzenia, z czego 38 to pożary, 104 to miejscowe zagrożenia, które wiązały się z usuwaniem 
skutków wypadków i kolizji, usuwaniem skutków silnych wiatrów, usuwaniem gniazd os i szerszeni, 
jak i inne. Ponadto było 10 alarmów fałszywych przede wszystkim z monitoringu Centrum Handlowe-
go FERIO czy hotelu BLUE. Na szczęście okazało się, że te zdarzenia to małe o charakterze lokalnym. 
Dużym zdarzeniem, czyli pożarem był „Skansen Bicz”. Są strażacy, którzy pozostają w dyspozycji w 
czasie zagrożeo gotowi do działania to około 38-40 ratowników. 134 jest, którzy są odpowiednio wy-
szkoleni i 102 do zabezpieczenia sprzętu ochrony osobistej. W chwili obecnej jednostki posiadają na 
swoim  wyposażeniu 15 samochodów pożarniczych, w tym 1 ciężki, 6 średnich, 8 lekkich oraz ponton 
ratowniczy. Wyposażeniem dodatkowym jakim jest sprzęt specjalistyczny typu pompy szlamowe 
pływające, agregaty prądotwórcze, piły spalinowe do drewna, zestawy hydrauliczne ratownictwa 
drogowego, drabiny, armatura, węże, czy też torby medyczne. Chciałbym tutaj zwrócid uwagę, że w 
roku 2018 doposażono nasze jednostki w sprzęt specjalistyczny za około 100.000 zł, gdzie większośd 
tych środków pochodziła z Funduszu Sprawiedliwości i Ministerstwa Spraw Wewnętrznych. W celu 
doskonalenia umiejętności co roku prowadzone są tzw. rozpoznania operacyjne zakładów na terenie 
Gminy, manewry i dwiczenia dla strażaków, które później usprawniają ich działania, tym samym po-
prawiają bezpieczeostwo na terenie Gminy. Biorąc powyższe pod uwagę z jednej strony można po-
wiedzied, że wyposażenie ochotniczych straży pożarnych, stan techniczny, wyszkolenia, gotowośd 
bojowa jest na wysokim poziomie o czym świadczą coroczne przeglądy przeprowadzane przeze mnie 
jako Komendanta Gminnego oraz Komendę Miejską Paostwowej Straży Pożarnej w Koninie oraz 
udział w likwidacji zdarzeo zwłaszcza na terenie Gminy. Z drugiej zaś strony należy zwrócid uwagę, że 
sprzęt jakim dysponują jednostki musi byd systematycznie wymieniany na nowszy, o lepszych walo-
rach i parametrach technicznych, co w znacznym stopniu będzie prowadzid do poprawy bezpieczeo-
stwa w zakresie ochrony przeciwpożarowej na terenie naszej Gminy. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Gminy – dziękuję panu Komendantowi, czy ktoś z Paostwa radnych ma py-
tania do pana Komendanta? Nie widzę. Ja bardzo dziękuję naszym gościom za udział w naszej sesji, za 
udzielenie nam szczegółowych informacji w danych zakresach. Cieszymy się, że naszą Gminę możemy 
ocenid jako Gminę bezpieczną. Mamy pewne zakresy działao, nad którymi musimy się pochylid, ale 
mamy nadzieję, że w każdej dziedzinie będą nad nami czuwały zarówno Straż, Policja, Wojewódzki 
Inspektorat Sanitarny Delegatura w Koninie, Zakład Usług Wodnych. Bardzo Paostwu dziękuję za 
udział w sesji. Szanowni Paostwo 15 minut przerwy. 

Ocena stanu bezpieczeostwa i porządku publicznego w Gminie Stare Miasto za 2018 rok (druk nr 
71) stanowi załącznik nr 4 do protokołu 

Przerwa trwała od godz. 11:09 – 11:35 

Przewodnicząca Rady Gminy – szanowni Paostwo, w dniu wczorajszym odbył się pogrzeb wielo-
letniego radnego i sołtysa pana Jana Głąba, bardzo proszę Paostwa o powstanie i uczczenie jego pa-
mięci minutą ciszy. Dziękuję. Wracamy do porządku obrad.  

 

Punkt 5 porządku obrad – informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym.  
 

Pani Luiza Kędracka przedstawiła informację o pracy Urzędu w okresie międzysesyjnym, która 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Pytao, uwag, ani zastrzeżeo do przedstawionej informacji nie było.  
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Punkt 6 porządku obrad – informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym.    
 
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w okresie międzysesyjnym wzięła udział w:  

 zebraniach wiejskich sprawozdawczo-wyborczych w sołectwach: Żdżary, Żychlin, Krągola Pierwsza, 
Rumin, Modła Królewska, Lisiec Wielki, Lisiec mały, Bicz, Barczygłów 

 w sołectwach Krągola, Główiew, Kazimierów brał udział pan Karol Teodorczyk, I Wiceprzewodni-
czący Rady Gminy, za co panu Przewodniczącemu bardzo dziękuję 

Ponadto w każdy wtorek od godz. 11:00 do 13:00 odbywają się w Urzędzie Gminy dyżury Przewodni-
czącej Rady Gminy oraz załatwianie spraw bieżących należących do kompetencji Rady Gminy, w tym 
pism, które wpłynęły do nas od mieszkaoców.  

 

Punkt 7 porządku obrad – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
uchwalonego uchwałą Nr XLIV/305/2002 Rady Gminy Stare w 
Starym Mieście dnia 23 maja 2002 roku w zakresie dotyczącym 
części obrębu Lisiec Mały.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – proszę Paostwa, przechodzimy do następnego punktu porządku 

obrad - podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego uchwalonego uchwałą Nr XLIV/305/2002 Rady Gminy Stare w 
Starym Mieście dnia 23 maja 2002 roku w zakresie dotyczącym części obrębu Lisiec Mały, jest to druk 
nr 72. Treśd projektu uchwały została omówiona szczegółowo na wspólnym przedsesyjnym posiedze-
niu wszystkich Komisji w dniu 23 kwietnia. Czy Paostwo radni mają w dniu dzisiejszym uwagi bądź 
zapytania w tym temacie? Otwieram dyskusję. Uwag i pytao w dniu dzisiejszym nie ma, dyskusję za-
mykam. Przystępujemy do głosowania. Kto z Paostwa radnych jest za przyjęciem uchwały o przedło-
żonej treści? 

     „za”                         –  13 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –    0 głosów 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miej-
scowego planu zagospodarowania przestrzennego uchwalonego uchwałą Nr XLIV/305/2002 Rady 
Gminy Stare w Starym Mieście dnia 23 maja 2002 roku w zakresie dotyczącym części obrębu Lisiec 
Mały. Uchwała otrzymała nr VIII/56/2019 i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Paweł 
Kwiecioski, Stasiak Mirosław, Szyszyoski Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, 
Wilczyoski Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

 
Punkt 8 porządku obrad – podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XL/290/2017 Rady 

Gminy Stare Miasto z dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodaro-
wania przestrzennego dla lokalizacji inwestycji pn.: „Budowa 
gazociągu wysokiego ciśnienia DN200 MOP 6,3 MPa oraz śluzy do 
czyszczenia gazociągu tłokiem” na obszarze gminy Stare Miasto, w 
części obrębów: Rumin, Stare Miasto, Żychlin, Janowice, Krągola, 
Lisiec Mały, Lisiec Wielki, Kazimierów.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – proszę Paostwa, przechodzimy do następnego punktu porządku 

obrad - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XL/290/2017 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 
30 listopada 2017 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
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przestrzennego dla lokalizacji inwestycji pn.: „Budowa gazociągu wysokiego ciśnienia DN200 MOP 6,3 
MPa oraz śluzy do czyszczenia gazociągu tłokiem” na obszarze gminy Stare Miasto, w części obrębów: 
Rumin, Stare Miasto, Żychlin, Janowice, Krągola, Lisiec Mały, Lisiec Wielki, Kazimierów, jest to druk nr 
73. Treśd projektu uchwały została omówiona na wspólnym przedsesyjnym posiedzeniu wszystkich 
Komisji w dniu 23 kwietnia. Szanowni Paostwo, Rada Gminy w dniu 30 listopada 2017 roku podjęła 
uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzen-
nego dla lokalizacji przedstawionej inwestycji na obszarze Gminy Stare Miasto w części obrębów 
Rumin, Stare Miasto, Żychlin, Janowice, Krągola, Lisiec Mały, Lisiec Wielki i Kazimierów. Natomiast 
obecnie podejmowana uchwała wynika z konieczności aktualizacji trasy projektowanego gazociągu. 
Należy zwrócid uwagę na to, że lokalizacja inwestycji celu publicznego odbywa się na podstawie miej-
scowego planu zagospodarowania przestrzennego, natomiast w przypadku braku tego planu na pod-
stawie decyzji o lokalizacji celu publicznego. Z kolei organ nie ma prawa odmowy przeprowadzenia 
postępowania w sprawie decyzji o lokalizacji inwestycji celu publicznego i jeżeli spełnione są wszyst-
kie przesłanki przewidziane prawem organ jest zobowiązany do wydania decyzji pozytywnej. Z uwagi 
na to, że brak jest miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego inwestor zwrócił się do 
Gminy o przeprowadzenie postępowania w sprawie wydania decyzji o lokalizacji inwestycji celu pu-
blicznego, gdzie zgodnie z art. 51 ust. 2 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 
organ ma 65 dni na wydanie przedmiotowej decyzji. Jeżeli tego terminu nie dochowa wówczas Gmina 
narażona jest na sankcje w postaci kary pieniężnej i jest to sankcja w wysokości 500 zł za każdy dzieo 
zwłoki. Ten termin jest obowiązkowy w zależności od rodzaju i wielkości inwestycji i ich zakresu. Do-
tyczy on małych inwestycji jak i inwestycji o szerszym zakresie. W takim przypadku jest gazociąg, któ-
ry przebiega przez wiele miejscowości w naszej Gminie. Czy ktoś z pao, panów radnych chciałby za-
brad głos w dyskusji Otwieram dyskusję.  

Radny Tomasz Wilczyoski – czy do wniosku o zmianę miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego są dołączone konkretne działki? Śmiem twierdzid, że konsultacje jakie odbył projek-
tant z mieszkaocami można uznad, że takowych nie było. Dotarłem do mieszkaoców, którzy mają 
położone działki w pobliżu planowanego przebiegu gazociągu i powiedzieli tak, że przyszedł jakiś pan, 
powiedział że tu będzie gazociąg po czym zaproponowad śmieszną sumę pieniędzy. Nie dopytywałem 
się ile bo to jest każdego prywatna sprawa. Po czym pokazał umowę napisaną czcionką 8. Poproszo-
ny, żeby zostawił bo z miłą chęcią przejrzałby to jakiś radca prawny, to nie zostawił tej umowy, po 
czym przedstawił obostrzenia jakie są, m.in. to, że ten teren po wybudowaniu gazociągu będzie mu-
siał byd wykaszany żeby nie doszło do zadrzewienia terenu. Nad tym naprawdę należałoby się pochy-
lid, bo jest lepsza lokalizacja do przeciągnięcia tego gazociągu. Chociażby nie uzgadnianie warunków z 
niemalże setką właścicieli działek, gdzie w przypadku odcinka Stare Miasto, Rumin jest prosta droga i 
jest czterech właścicieli działek. Z tego co się orientuję to przecisk jednorazowy może mied 4 km kie-
rowany. Nie wiem dlaczego inwestor nie chce w to pójśd. Trudno mi oceniad projektanta, ale na-
prawdę nie potrafię zrozumied tego i naprawdę mogą mied kłopoty mieszkaocy z tym rurociągiem.  

Przewodnicząca Rady Gminy – jakie jest pytanie panie radny? 

Radny Tomasz Wilczyoski – czy są przedstawione konkretne działki do wniosku? Reszta to jest 
moja dygresja przed podjęciem uchwały.  

Pan Dariusz Puchała – może ja odpowiem, żeby to doprecyzowad. Zgadza się, inwestor złożył 
projekt w 2017 roku jak była podejmowana uchwała. Wniosek zawierał plan przebiegu gazociągu. Te 
zmiany które teraz nastąpiły to są tylko zmieniające przebieg gazociągu w części. Działki były poda-
wane wstępne, ale ten przebieg ustalony był z góry przez inwestora. Na etapie ustalania gazociągu, 
bo wiadomo, że by inwestycja mogła powstawad potrzebna jest jeszcze decyzja środowiskowa, czyli 
drodzy Paostwo, my dzisiaj nie podejmujemy uchwały, która wskazuje drogę, bo ona jest już wskaza-
na. Oczywiście, mamy wiele takich sytuacji w których mieszkaocy mówią o jakichś dziwnych zacho-
waniach inwestora, my nie jesteśmy na etapie dogrywania momentów przejścia, czyli w tym momen-
cie spotkania będą się odbywad. Oczywiście, ze ta trasa mogłaby byd lepsza, ale to jest nasza subiek-
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tywna ocena.   Taka trasa była wskazana, na taką trasę były złożone dokumenty i o takiej trasie roz-
mawiamy. 

Przewodnicząca Rady Gminy – przebieg trasy rurociągu został przedstawiony na wspólnym po-
siedzeniu Komisji we wtorek 23 kwietnia. Są odcinki gdzie nastąpiło przełożenie z lewej strony na 
prawą. Natomiast Gmina ma 65 dni jeżeli miałby wydad decyzję. To jest, że w 60 dni musiałaby prze-
prowadzid takie postępowanie w sprawie decyzji o lokalizacji inwestycji celu publicznego. Jest to de-
cyzja ponadlokalna i jest to bardzo krótki termin. Tak jak już to wcześniej zaznaczyłam, jeżeli są speł-
nione wszystkie przesłanki które są przewidziane prawem Gmina nie ma prawa wydania decyzji nega-
tywnej.  

Radny Paweł Kwiecioski – pani Przewodnicząca, szanowni Paostwo radni, dośd wnikliwie oma-
wialiśmy na Komisjach ten temat. Wielu z nas ma zastrzeżenia odnośnie terenu przejścia tego gazo-
ciągu. Tak jak kolega radny tutaj wspomniał, są tereny przez które ten gazociąg mógłby przejśd i były-
by naprawdę mniej drażliwe, a tak są to terenu sporne, terenu typowo urbanistyczne przez które 
gazociąg zamierza przejśd. Atrakcyjnośd tych działek spadnie. Tak jak wspomniałem na Komisji, jeżeli 
dojdzie do realizacji tego przedsięwzięcia, to grunty tych właścicieli przez które będzie przechodził 
gazociąg będą zrobione wpisy do księgi wieczystej i będzie służebnośd i prawo do dysponowania tym 
gruntem będzie ograniczona. Moje pytanie jest konkretne: szanowni Paostwo, dokładnie wiemy, że 
przed przystąpieniem do projektowania czy budowy drogi odbywają się konsultacje. One są raz bar-
dziej widoczne, raz mniej widoczne, różnie to bywa. Szanowni Paostwo, ja jestem właścicielem pięciu 
działek, przez które będzie przechodził gazociąg i jestem tym zainteresowany, jak również moi zna-
jomi i sąsiedzi. Nikt nie słyszał o żadnych konsultacjach, żaden projektant, nikt nie był w terenie. Czy 
takowe konsultacje powinny byd?  

Pan Dariusz Puchała – ja odpowiem  żeby Paostwo też wiedzieli, to nie jest tak, że prawa do 
roszczenia nie ma. W tym momencie każde wejście na grunt musi byd za zgodą właściciela. Żeby Pao-
stwo byli świadomi, wstępnie zgodziliśmy się na taki przebieg a nie inny. Wiem, że będą takie spotka-
nia, rozmowy na temat całej formy jak ten gazociąg ma przebiegad. Zasięgnęliśmy też opinii z różnych 
stron i plan przebiegu my widzielibyśmy całkiem inny, ale taki projekt przedstawił nam inwestor. W 
tym momencie na etapie czy to decyzji, czy planu miejscowego, procedura jest podobna chod inna. 
To nie jest tak, że my w momencie to zrobimy, ten plan też będzie trwał – myślę, że minimum 8 mie-
sięcy. Na tym etapie też będą rozmowy z mieszkaocami i uzgodnienia. Jest jeszcze za wcześnie, żeby 
mówid jakie będą poczynania, w którą stronę. Wiem, że są sytuacje takie, że niestety inwestor nie 
zdążył za duchem czasu, ponieważ powstały już budynki na miejscach przebiegu. Będziemy mieli na-
stępne spotkanie po tym weekendzie majowym i będziemy wszystkie tematy ustalad.  

Radny Tomasz Wilczyoski – jeszcze jedna kwestia, chciałbym żeby mieszkaocy słyszeli i Paostwo 
wiedzieli, że przez tą inwestycję częśd działek straci na swojej wartości i to znacznie. Nie wykluczam, 
że będą te sprawy w sądach. Kolejnym niepokojącym dla mnie lokalizacją przebiegu tego jest osła-
wiona już nasza kopalnia. Proszę sobie sprawdzid w Internecie na stronie „droga Kłoda-Maruszków". 
W 2017 roku pomimo terenów ochronnych cała droga jest zapadnięta jak mamy na tej stronie. Prze-
bieg jest podobny. Pamiętacie Paostwo, że te nasze piaski leżą w obszarze zawodnionym. Nie wiemy 
co pod spodem będzie wypłukiwało, to jest problem inwestora, ale zagłębienie jest nasze i naszych 
mieszkaoców.  

Przewodnicząca Rady Gminy – szanowni Paostwo mając na uwadze ryzyka nałożenia na Gminę 
kary pieniężnej, powróciliśmy do pierwotnej koncepcji lokalizacji inwestycji poprzez opracowanie, 
poprzez przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Czy są 
jeszcze pytania w tym zakresie? Nie ma, zamykam dyskusję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 
Paostwa radnych jest za przyjęciem uchwały?  

     „za”                         –    8 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”  –    5 głosów 
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Rada Gminy większością głosów przyjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XL/290/2017 Rady 
Gminy Stare Miasto z dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowe-
go planu zagospodarowania przestrzennego dla lokalizacji inwestycji pn.: „Budowa gazociągu wyso-
kiego ciśnienia DN200 MOP 6,3 MPa oraz śluzy do czyszczenia gazociągu tłokiem” na obszarze gminy 
Stare Miasto, w części obrębów: Rumin, Stare Miasto, Żychlin, Janowice, Krągola, Lisiec Mały, Lisiec 
Wielki, Kazimierów. Uchwała otrzymała nr VIII/57/2019 i stanowi załącznik nr 7 do niniejszego proto-
kołu.  
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Krzyżak Juliusz, Stasiak Mirosław, Szyszyoski Andrzej, Turajska 
Halina, Wejman Lesław, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 
Wstrzymali się od głosu radni: Andrzejak Ewelina, Kujawa Mirosław, Paweł Kwiecioski, Teodorczyk 
Karol, Wilczyoski Tomasz.  
 

Punkt 9 porządku obrad – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 
nieruchomości na rzecz Gminy Stare Miasto. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – proszę Paostwa, przechodzimy do następnego punktu porządku 

obrad - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości na rzecz 
Gminy Stare Miasto, jest to druk nr 74. Treśd uchwały omówiono szczegółowo na wspólnym przedse-
syjnym posiedzeniu wszystkich Komisji 23 kwietnia. Kto z Paostwa radnych chciałby zabrad głos? Czy 
Paostwo radni uwagi, bądź pytania związane z treścią uchwały? Otwieram dyskusję. Nie ma uwag, nie 
ma pytao, zamykam więc dyskusję, przystępujemy do głosowania. Kto z Paostwa radnych jest za 
przyjęciem uchwały w podanej treści? 

     „za”                         –  13 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –    0 głosów 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieru-
chomości na rzecz Gminy Stare Miasto. Uchwała otrzymała nr VIII/58/2019 i stanowi załącznik nr 8 do 
niniejszego protokołu.  
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Paweł 
Kwiecioski, Stasiak Mirosław, Szyszyoski Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, 
Wilczyoski Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 
 

Punkt 10 porządku obrad – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 
nieruchomości na rzecz Gminy Stare Miasto 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – proszę Paostwa, przechodzimy do następnego punktu porządku 

obrad - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości na rzecz 
Gminy Stare Miasto, jest to druk nr 75. Treśd uchwały omówiono szczegółowo na wspólnym przedse-
syjnym posiedzeniu wszystkich Komisji 23 kwietnia. Czy Paostwo radni mają w dniu dzisiejszym uwa-
gi, bądź pytania związane z treścią uchwały? Otwieram dyskusję. Nie ma uwag, nie ma pytao, 
zamykam więc dyskusję, przystępujemy do głosowania. Kto z Paostwa radnych jest za przyjęciem 
uchwały w podanej treści?  

     „za”                         –  13 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –    0 głosów 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieru-
chomości na rzecz Gminy Stare Miasto. Uchwała otrzymała nr VIII/59/2019 i stanowi załącznik nr 9 do 
niniejszego protokołu.  
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Paweł 
Kwiecioski, Stasiak Mirosław, Szyszyoski Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, 
Wilczyoski Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 
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Punkt 11 porządku obrad – podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w m. 
Żychlin 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – proszę Paostwa, przechodzimy do następnego punktu porządku 

obrad - podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w m. Żychlin, jest to druk nr 
76. Treśd uchwały omówiono szczegółowo na wspólnym przedsesyjnym posiedzeniu wszystkich 
Komisji 23 kwietnia. Czy Paostwo radni mają w dniu dzisiejszym uwagi, bądź pytania związane z tre-
ścią uchwały? Otwieram dyskusję. Nie ma uwag, nie ma pytao, zamykam więc dyskusję, 
przystępujemy do głosowania. Kto z Paostwa radnych jest za przyjęciem uchwały w podanej treści?  

     „za”                         –  13 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –    0 głosów 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła uchwałę w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w m. Ży-
chlin. Uchwała otrzymała nr VIII/60/2019 i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Paweł 
Kwiecioski, Stasiak Mirosław, Szyszyoski Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, 
Wilczyoski Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon.  

 

Punkt 12 porządku obrad – podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – proszę Paostwa, przechodzimy do następnego punktu porządku 
obrad - podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych, jest to druk nr 77. Treśd uchwały 
omówiono szczegółowo na wspólnym przedsesyjnym posiedzeniu wszystkich Komisji w dniu  
23 kwietnia. Czy Paostwo radni mają w dniu dzisiejszym uwagi, bądź pytania związane z treścią 
uchwały? Otwieram dyskusję. Nie ma uwag, nie ma pytao, zamykam więc dyskusję, przystępujemy 
do głosowania. Kto z Paostwa radnych jest za przyjęciem uchwały w podanej treści?  

     „za”                         –  13 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –    0 głosów 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła uchwałę w sprawie emisji obligacji komunalnych. Uchwała otrzy-
mała nr VIII/61/2019 i stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Paweł 
Kwiecioski, Stasiak Mirosław, Szyszyoski Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, 
Wilczyoski Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon.  

 

Punkt 13 porządku obrad – podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2019 r. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – proszę Paostwa, przechodzimy do następnego punktu porządku 
obrad - podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2019 r., jest to druk nr 78. Treśd 
uchwały omówiono szczegółowo na wspólnym przedsesyjnym posiedzeniu wszystkich Komisji w dniu  
23 kwietnia. Przed przystąpieniem do dyskusji o głos prosi pani Skarbnik.  

Pani Jolanta Sobczak – szanowni Paostwo, otrzymaliśmy wczoraj umowę podpisaną z Wojewódz-
twem Wielkopolskim, tzw. FOGR, na który był złożony wniosek  o dofinansowanie przebudowy dróg 
dojazdowych do gruntów rolnych w obrębie Stare Miasto i Trójka. W wyniku tej umowy dostaliśmy 
120.000 zł. te zadania są już ujęte w budżecie tylko w części dotyczącej wydatków własnych. Nato-
miast ta kwota którą otrzymaliśmy jest dodatkowo na dwa zadania i to jest zadanie 13 i 15 w wykazie 
zadao przedsięwzięd do realizacji w roku 2019, dlatego też ta kwota byłaby po równo, po 60.000 zł 
zwiększona na te dwa zadania. Jedno dotyczy Starego Miasta a drugie Trójki. W związku z tym jest 
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prośba taka, abyśmy po stronie dochodów tą kwotę 120.000 zł zwiększyli, jak i po stronie wydatków 
na to zadanie. Dlaczego jest taka prośba? Można by było zrobid to za miesiąc, ale chcielibyśmy rozpo-
cząd procedury przetargowe, dlatego chcemy to przyspieszyd żeby nie czekad. Pieniądze te są nazna-
czone, ponieważ wniosek nam określał na jakie zadanie będą te dofinansowania. Dopowiem tylko, że 
poprawkę druku 78A dostaliście Paostwo e-mailem.  

Przewodnicząca Rady Gminy – dziękuję bardzo. Kto z pao i panów radnych chciałby zabrad głos? 

Radny Karol Teodorczyk – krótka wypowiedź w imieniu Komisji Budżetowej, prosił mnie o to pan 
Przewodniczący Wejman. Proszę Paostwa, generalnie Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje pro-
ponowane zmiany w budżecie tegorocznym, jednakże zwraca uwagę na potrzebę, a wręcz koniecz-
nośd odtworzenia rezerwy inwestycyjnej. Ja już chwilę o tym mówiłem na Komisjach, a teraz w imie-
niu Komisji Budżetowej ponawiam to. Proszę Paostwa, w tej chwili po tych zmianach budżetowych 
praktycznie zredukowaliśmy kwotę stanowiącą rezerwę na inwestycje, wydatki inwestycyjne do cał-
kiem symbolicznej kwoty, natomiast sezon inwestycyjny się zaczyna i jak wiadomo nie łatwo zmieścid 
się w planowanym budżecie. W związku z tym rezerwa taka powinna istnied, żeby zagwarantowad 
sobie możliwośd realizacji tych przedsięwzięd, czyli inwestycji, których mamy około stu na bieżący 
rok.  

Przewodnicząca Rady Gminy – czy ktoś z pao lub panów radnych chciałby jeszcze zabrad głos w 
sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2019? ? Nie ma, zamykam dyskusję, przystępujemy do 
głosowania. Kto z Paostwa radnych jest za przyjęciem uchwały? 

     „za”                         –  13 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –    0 głosów 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2019 r. Uchwała 
otrzymała nr VIII/62/2019 i stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Paweł 
Kwiecioski, Stasiak Mirosław, Szyszyoski Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, 
Wilczyoski Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon.  

 

Punkt 14 porządku obrad – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Stare Miasto na lata 2019-2030.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – proszę Paostwa, przechodzimy do następnego punktu porządku 

obrad - podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stare 
Miasto na lata 2019-2030, jest to druk nr 79. Treśd uchwały była omówiona na przedsesyjnym posie-
dzeniu Komisji w dniu 23 kwietnia. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z pao lub panów radnych chciałby 
zabrad głos w sprawie przedmiotowej uchwały?  

Radny Andrzej Szyszyoski – proszę Paostwa, Komisja nie nosi żadnych zastrzeżeo do zmian do 
projektu uchwały 

Przewodnicząca Rady Gminy – Komisja Budżetu. Czy ktoś chciałby jeszcze zabrad głos w tej 
sprawie? Nie ma, zamykam dyskusję, przystępujemy do głosowania. Kto z Paostwa radnych jest za 
przyjęciem uchwały? 

     „za”                         –  13 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –    0 głosów 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gmi-
ny Stare Miasto na lata 2019-2030. Uchwała otrzymała nr VIII/63/2019 i stanowi załącznik nr 13 do 
niniejszego protokołu.  
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Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Paweł 
Kwiecioski, Stasiak Mirosław, Szyszyoski Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, 
Wilczyoski Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Przewodnicząca Rady Gminy - szanowni Paostwo 10 minut przerwy. 

Przerwa trwała od godz. 12:12-12:30.  
 

Punkt 15 porządku obrad – informacja o efektach działao z zakresu energetyki na terenie Gminy 
Stare Miasto za okres od maja 2018 do kwietnia 2019.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy – proszę Paostwa przechodzimy do następnego punktu porządku 
obrad - informacja o efektach działao z zakresu energetyki na terenie Gminy Stare Miasto za okres od 
maja 2018 do kwietnia 2019, jest to druk nr 80. Bardzo proszę pana Kierownika o skrótowe przed-
stawienie informacji. Informacja ta była omówiona w sposób szczegółowy na wspólnym przedsesyj-
nym posiedzeniu Komisji w dniu 23 kwietnia, jednakże proszę o podanie ogólnych danych ze spra-
wozdania. 

Pan Damian Majewski przedstawił prezentację w przedmiotowej sprawie. Szczegółowe informa-
cje zostały przedstawione na wspólnym przedsesyjnym posiedzeniu Komisji. Przedstawię krótką in-
formację. Jeżeli będą jakieś pytania to chętnie na nie odpowiem.  
Jednym z działao energetyka na terenie gminy Stare Miasto jest kompleksowe przygotowanie projek-
tu pn. „Zastosowanie instalacji fotowoltaicznych na obiektach z terenu gmin powiatu konioskiego: 
Wilczyn, Stare Miasto, Kleczew, Sompolno i Kazimierz Biskupi”. W 2017 roku został przygotowany 
projekt. Zaczęło się od przygotowania całych założeo projektu partnerskiego z pięcioma gminami 
powiatu konioskiego i przygotowanie umowy partnerskiej, opracowanie programu funkcjonalno-
użytkowego poprzez te filary, przygotowanie studium wykonalności, oraz złożenie i ocena projektu 
Urzędu Marszałkowskiego w Poznaniu. Jeśli chodzi o następny slajd to przedstawione mamy szczegó-
łowo wszystkie obiekty, które zostały wpisane w projekt, czyli dla których planujemy de facto montaż 
instalacji fotowoltaicznych. Jest to większośd obiektów publicznych szkoły ale są też trzy duże obiekty 
gdzie jest ogromne zużycie energii elektrycznej i jest to hydrofornia w Liścu Wielkim, hydrofornia w 
Żdżarach, oczyszczalnia w Modle Królewskiej. Na następnych stronach widzimy przykładowe koszty 
takich instalacji na przykładzie jednego budynku publicznego, a na następnym slajdzie widad przykład 
takiej instalacji fotowoltaicznej na oczyszczalni ścieków w Modle Królewskiej. Jeśli chodzi o główne 
efekty jakie realizacja tego projektu może przynieśd gminie to będzie następny slajd, czyli ogranicze-
nie zużycia energii, ograniczenie kosztów energii, oszczędności w budżecie, redukcja emisji CO2. Te 
dane wpisują się w tzw. zrównoważony rozwój. Jedno co może dopowiem na tym etapie, to ważne 
jest to, że kiedy w 2017 roku w ramach konkursu złożonych zostało 187 wniosków których zostało 
ocenionych pozytywnie i skierowanych do dalszej oceny. 49 projektów zostało ocenionych negatyw-
nie i aż 20 odrzuconych, 2 zostały całkowicie wycofane. Wnioski pozytywne formalnie przeszły dalej 
do oceny merytorycznej i nasz wniosek uzyskał pozytywną ocenę zarówno formalną jak i merytorycz-
ną. Jednak środki jakie przypadały na realizację konkursu nie wystarczały żeby wszystkim 180 benefi-
cjentom, którzy przeszli ocenę formalną i merytoryczną pozytywnie dad pieniądze na finansowanie. 
Jedna pozytywna informacja, która jest na dzieo dzisiejszy, to że 12 kwietnia 2019 roku została po-
większona alokacja środków i kolejnych 7 podmiotów znajdujących się wówczas pod kreską dostało 
dofinansowanie. Obecnie z tej listy 187 podmiotów 35 pozyskało dofinansowanie a nasz projekt znaj-
duje się na miejscu 43. Jest więc szansa, że jeżeli będzie alokacja zwiększona w ramach oszczędności 
o kolejnych to miejmy nadzieję, że również ten nas projekt załapie się na dofinansowanie. Drugą 
ścieżką, którą będziemy na pewno szukad na finansowanie tego projektu to jest porozumienie, o któ-
rym ostatnio Paostwo  poinformował pan Wójt na Komisji. To jest porozumienie na rzecz sprawiedli-
wej transformacji Wielkopolski Wschodniej. Tam w ramach tzw. platform węglowych mają byd pie-
niążki na dofinansowanie realizacji projektów wpisanych w efektywnośd energetyczną, odnawialnośd 
źródeł energii, jakby wpisujących się w ten obraz transformacji energetycznej całej Wielkopolski 
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Wschodniej. I to jest druga szansa, gdzie na pewno będziemy szukad finansowania i realizacji tego 
projektu na terenie Gminy. Kolejny efekt działao, na który jak myślę wszyscy tutaj czekaliśmy, bo 
ogromne były problemy z wiedzą w zakresie naprawiania awarii oświetlenia na terenie Gminy Stare 
Miasto, ale przede wszystkim na dzieo dzisiejszy przeprowadziliśmy pełną inwentaryzację i wiemy, że 
we wartości Gminy Stare Miasto są 34 linie oświetleniowe i łącznie 312 punktów. Mamy również 
określone współrzędne GPS i obecnie pracujemy nad mapą, czyli nakładka na nasz GEO-system, żeby 
każdy miał podgląd gdzie te linie oświetleniowe i konkretne punkty znajdują się na terenie Gminy. 
Jeśli chodzi o kolejny efekt pracy energetyka to realizacja tego projektu pod nazwą „Wymiana oświe-
tlenia ulicznego na terenie Gminy Stare Miasto”. Staraliśmy się wymienid wszystkie oprawy sodowe 
na oświetlenie będące wartością Gminy Stare Miasto. Po prawej stronie widzimy zestawienie: 89 
opraw, które w ubiegłym roku w ramach zadania inwestycyjnego wymienione. Jeśli chodzi o korzyści, 
to stan przed modernizacją to było 80 opraw o mocy 150 Wat i 9 szt. o mocy 250 Wat. Stan po mo-
dernizacji to jest: 25 szt. po 75 W dot. dróg powiatowych z naszego oświetlenia, 48 szt. po 64 W tj. 
oświetlenia wzdłuż dróg gminnych na wysokich słupach czyli 7-8 m oraz 13 szt. po 59 W to oświetle-
nie naszych dróg wewnętrznych na niskich słupach. Widzimy, że redukcja np. z 150 W na 52 W to jest 
prawie czterokrotnie mniejsze zużycie prądu. Jeżeli 150 W wymienimy na 75 W to mamy 50 % 
oszczędności. To cieszy, przynajmniej nas i myślę, że Paostwa również, to ostatnio mocno poprawiła 
się, o czym mówiłem już wcześniej, współpraca ze Spółką Oświetleniową z Kalisza. Wiemy już tak 
naprawdę co jest w ich płatności. Przeprowadziliśmy już też inwentaryzację ich oświetlenia, a to co 
cieszy to fakt, że Spółka zamierza złożyd duży projekt na modernizację oświetlenia będącego na ich 
własności do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pn. „SOŁA”. Również 
do tego programu wyznaczyliśmy 18 linii z prośbą o uwzględnienie w projekcie. Dotyczy to zarówno 
wymiany opraw jak i wymiany opraw wraz ze słupami, ponieważ stan ich jest zagrażający bezpieczeo-
stwu w ruchu publicznym. Kolejna rzecz, którą udało się przygotowad to projekt założeo do planu 
zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe. Jest to wymóg ustawowy. Do chwili, do 
kiedy nie było energetyka w gminie takiego dokumentu strategicznego tutaj nie było. W tamtym roku 
został on opracowany kompleksowo. Warto tutaj podkreślid, że pozyskaliśmy na niego dofinansowa-
nie z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej – na całe opracowanie. 
Uchwalony został w dniu 28 grudnia 2018 roku. Co tak naprawdę daje nam ten dokument strategicz-
ny jaki opracowaliśmy? Przede wszystkim wiedzę na temat posiadanej infrastruktury na swoim tere-
nie. Jeżeli chodzi o energię elektryczną, to wiadomo u nas terenie Powiatu operatorem sieci dystry-
bucyjnej jest firma ENERGA i dzisiaj jesteśmy w posiadaniu pełnego przebiegu tras kablowych napo-
wietrznych i podziemnych, które przebiegają na terenie naszej Gminy. Wiemy również szczegółowo 
ile mamy, jakich i jakiej długości linii napowietrznych i kablowych na terenie Gminy. Dodatkowo tak 
naprawdę wpisane są w dokument strategiczny zadania nie tylko te, które stoją po stronie operatora 
sieci dystrybucyjnej, które na potrzebę przygotowania dokumentu pokazał nam w odpowiedzi na 
pismo jakie do niego skierowaliśmy i są to zadania, które mają się również wpisad w poprawę bezpie-
czeostwa w zakresie dostaw energii elektrycznej na terenie Gminy. Drugą inicjatywą, którą my przy-
gotowaliśmy to jest efekt fotowoltaiczny, o którym już wspominałem i to jest wykaz wszystkich bu-
dynków i elementów infrastruktury gdzie planowany jest montaż instalacji fotowoltaicznej i to ma się 
przyczynid do zmniejszenia zużycia energii przez nasze obiekty.  Kolejna to sied gazowa – dzisiaj tak 
naprawdę mamy pełną wiedzę gdzie jest gaz, gdzie przebiegają linie gazowe. Do tej pory wiedzieli-
śmy, aczkolwiek nie mieliśmy tego wrysowanego w mapy, nie było to ogólnodostępne. Dzisiaj mamy 
to w naszym dokumencie strategicznym. Wiemy również jak kształtowało się zużycie, ilu mamy od-
biorców. Dopiero przygotowanie tego dokumentu dało nam kompleksową wiedzę na ten temat, jak 
to się rozkłada się na terenie naszej Gminy, ilu jest odbiorców, ile przyłączeo i jakie jest zużycie gazu.  
I to co jest jeszcze ważne, to wyznaczyło nam jakby kierunki rozwoju jakich powinniśmy szukad, jakie 
decyzje się dzieją lub będą się działy w zakresie dalszej gazyfikacji w Gminie Stare Miasto, które zosta-
ły zapisane szczegółowo w raporcie. Jest to dalsza weryfikacji wsi Barczygłów, Bicz, Janowice, Karsy, 
Krągola, Krągola Pierwsza, Kazimierów, Lisiec Mały, Lisiec Nowy, Lisiec Wielki, Rumin, Żdzary i Zgoda 
oraz rozbudowa sieci gazowej o długości do 1000 m Karsy, Krągola, Janowice, jak i to o czym dysku-
towaliście dzisiaj - budowa gazociągu wysokiego ciśnienia. Teraz kilka słów o kolejnym efekcie działao 
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energetyka na terenie Gminy. Gmina przystąpiła w roku 2018 do porozumienia ze Spółką Oświetle-
niową z Kalisza i podpisała porozumienie przystępując do wspólnie organizowanego przez Spółkę 
przetargu na zakup energii elektrycznej i dostawę, czyli kompleksową umowę dostawy i sprzedaży 
energii elektrycznej. Dlaczego zdecydowaliśmy się wejśd w to porozumienie? Dlatego, że to porozu-
mienie dawało nam wstępnie szansę na uzyskanie dobrej ceny na energie elektryczną. Dlaczego? 
Dlatego, że większośd wolumenu energii elektrycznej jaki oferuje spółka wykorzystuje energię elek-
tryczną w momencie kiedy zakłady produkcyjne energii mają nadwyżkę. Co miało wpływ, na czym 
bazowaliśmy? W 2017 roku w przeciągu całego roku koszt energii elektrycznej wzrósł o 50-52 %, w 
sześciu miesiącach 2018 roku już o 40 %. A co miało wpływ tak naprawdę? To widzimy na przedsta-
wionych wykresach na rzutniku. Powiem tak, 328 % wzrostu i 288 % wzrostu – to mówi samo za sie-
bie, to musiało rzutowad na ostateczną finalną cenę energii elektrycznej. Następny slajd przedstawia 
w jakiej cenie jest energia w Spółce na rok 2019, a i również u nas, bo w wyniku tego porozumienia 
obejmuje ona również nas. To jest cena 310,60 zł za MWh. Patrząc na inne podmioty, które kupowały 
energię, to np. Miasto Jarocin kupiło energię za 320 zł, cały Śląsk ma energię kilkanaście razy droższą 
niż my, a mają energię na poziomie 338 zł. Mało tego, warto to podkreślid również, że my mamy tzw. 
umowę kompleksową a wszyscy inni mają rozdział i dwie faktury. Powiem wprost, istnieje niebezpie-
czeostwo upadłości firmy sprzedającej, to się dzieje bardzo często, my również przerobiliśmy o czym 
zaraz powiem na kolejnych slajdach. To również efekt pracy energetyka, tzn. po upadku firmy ECO-
ERGIA, z którą Gmina miała podpisaną umowę na sprzedaż w roku 2016 stanęło przed nami widmo 
wejścia w tzw. sprzedaż rezerwową. Udało się Gminie Stare Miasto wynegocjowad warunki w okresie 
tzw. sprzedaży rezerwowej po cenie rynkowej a nie razy 4 w cenie rezerwowej sprzedaży. Mało tego, 
z tych wszystkich faktur, które dotarły do nas i które skrupulatnie sprawdzaliśmy i reklamowaliśmy, to 
wróciło na konto Gminy ponad 91.000 zł. To jest ten rezultat, to są te oszczędności, które w ramach 
reklamacji otrzymaliśmy zwrot na podstawie opłaconej wcześniej VAT. Obecnie, tak jak mówiłem 
wcześniej, mamy podpisaną umowę na kompleksową dostawę i sprzedaż energii elektrycznej, acz-
kolwiek już pojawia się problem, bo pierwsze faktury, które zaczęły przychodzid w tym roku zawierają 
błędne dane rozliczeniowe. My ich nie przyjmujemy i obecnie mamy w tym momencie 19 szt. zare-
klamowanych i tylko z pięciu z których przyszedł zwrot to jest kwota 3.243,21 zł. Dziękuję Paostwu 
serdecznie.  

 Informacja o efektach działao z zakresu energetyki na terenie Gminy Stare Miasto za okres od 
maja 2018 do kwietnia 2019 (druk nr 80) stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy – dziękuję bardzo panu Kierownikowi, przechodzimy do kolejnego 
punktu porządku obrad. 

 

Punkt 16 porządku obrad – informacja o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym.   
 
Przewodnicząca Rady Gminy – przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad: informacja o 

pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. Proszę przewodniczących Komisji, bądź osoby wyznaczone, 
o przedstawienie informacji.  

Radna Ewelina Andrzejak, przewodnicząca Komisji Edukacji, Spraw Społecznych, Praworządności 
oraz Bezpieczeostwa w okresie międzysesyjnym uczestniczyła w zebraniach sołeckich w miejscowo-
ściach: Krągola, Krągola Pierwsza, Karsy, Główiew oraz Żychlin. Komisja na bieżąco uczestniczy w 
rozmowach Związku Nauczycielstwa Polskiego na terenie Gminy Stare Miasto.  

Radny Lesław Wejman – Komisja Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Gminy zajmowała się zmia-
nami w budżecie i WPF-ie a także zajęła stanowisko w tematach omawianych wcześniej, gdzie zostały 
one przedstawione przy omawianiu tych tematów.  

Radny Mirosław Stasiak, Przewodniczący Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich oraz Ochrony 
Środowiska przedstawił protokół z posiedzenia Komisji.  
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W dniu 26 marca 2019 roku odbyliśmy wyjazdowe spotkanie, którego tematem był objazd dróg i ich 
stan po sezonie zimowym. W objeździe dróg wzięli udział: Wójt Gminy, Kierownik Zakładu Gospodar-
ki Komunalnej, Kierownik Referatu Infrastruktury, Inwestycji i Zamówieo Publicznych oraz członkowie 
Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich oraz Ochrony Środowiska. Po przeglądzie dróg stwierdzono 
szereg dziur w asfalcie oraz że należy je załatad destruktem. Niektóre odcinki dróg asfaltowych kwali-
fikują się do położenia nakładek asfaltowych. Komisja zwróciła również uwagę na brak zabezpieczają-
cych barier głębokiego rowu od oczyszczalni ścieków na ul. Skandynawskiej w kierunku miejscowości 
Barczygłów. Bariery te wymagają szybkiego montażu ze względu na bezpieczeostwo.  

W okresie międzysesyjnym odbyło się w dniu 23 kwietnia br. przedsesyjne posiedzenie wszyst-
kich Komisji, na którym omówiono i przeanalizowano wszystkie projekty uchwał i materiały sprawoz-
dawczo-analityczno-informacyjne będące przedmiotem dzisiejszych obrad Rady Gminy.  

 

Punkt 17 porządku obrad – sprawy bieżące, oświadczenia i informacje.  
   
Przewodnicząca Rady Gminy – o zabranie głosu w tym punkcie zwrócid się do mnie pan Ryszard 

Nawrocki, radny Powiatu Konioskiego i członek Zarządu.  

Pan Ryszard Nawrocki – pani Przewodnicząca, szanowni Paostwo radni, między sesjami zarówno 
powiatu jaki i Rady Gminy były podjęte bardzo ważne decyzje. Po pierwsze Zarząd Powiatu podjął 
decyzję o kontynuacji przebudowy drogi powiatowej Lisiec Wielki w kierunku Tuliszkowa. Wniosek do 
Wojewody został złożony 12 kwietnia. Jeśli zostanie on pozytywnie oceniony i zostanie zakwalifiko-
wany do realizacji, to jest warunek że ten odcinek musi byd warunkowo przebudowany w ciągu naj-
później 12 miesięcy. Czekamy w tej chwili na rozstrzygnięcia. Jest to kontynuacja wcześniej rozpoczę-
tej przebudowy drogi powiatowej Stare Miasto – Lisiec Wielki w kierunku Tuliszkowa. Druga kwestia 
to również Zarząd Powiatu w dniu 15 kwietnia podjął uchwałę o zwiększeniu środków na: wykonanie 
dokumentacji projektowo-technicznej na przebudowę drogi powiatowej od drogi krajowej DK72 w 
kierunku Starego Miasta, czyli ul. Parkowa wraz z rondem. Jest podpisana umowa na wykonanie tej 
dokumentacji. Termin wykonania całego projektu tj. 30 czerwiec. Mówię o tym dlatego, aby w mię-
dzyczasie wykorzystad ten krótki okres do wszelkich konsultacji, które są niezbędne z zainteresowa-
nymi użytkownikami tej drogi, bo termin wykonania przedłożenia całego dokumentu jest 30 kwietnia. 
Chcemy również w naborze jesiennym jako Powiat złożyd ten wniosek również do Wojewody o to aby 
uzyskał dofinansowanie z projektu dróg samorządowych. To jest dosyd duże przedsięwzięcie, wiąże 
się również z przebudową ronda, dlatego tez ten okres do czerwca powinniśmy wykorzystad na 
wszelkie konsultacje i uzgodnienia, aby wszystkie te elementy znalazły się w projektowanej doku-
mentacji. Trzecia kwestia to jest taka, że złożyłem wniosek na Zarządzie Powiatu o zabezpieczeniu 
dodatkowych godzin dla uczniów Szkoły Podstawowej w Żychlinie jeżeli chodzi o korzystanie z sali 
sportowej, ponieważ w tej chwili ta liczba dwóch godzin to jest zupełnie niewystarczająca i tutaj te 
rozmowy trwają i mamy wstępne zapewnienia, że od 1 września Szkoła Podstawowa w Żychlinie bę-
dzie miała tych godzin więcej. Ja również o tym poinformowałem władze lokalne i Referat Oświaty 
aby również wiedział, że takie uzgodnienia trwają aby od 1 września to było. Ponieważ Gmina rów-
nież uczestniczyła w budowie tej sali sportowej to należą się dodatkowe godziny dla młodzieży Szkoły 
Podstawowej w Żychlinie, która takiej sali nie posiada i sama korzysta ze sali Zespołu Szkół Ekono-
miczno-Usługowych. Jeszcze jedna kwestia – w dniu jutrzejszym na sesji Rady Powiatu będziemy 
przyjmowad sprawozdanie z działalności Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego. Chciałbym 
tylko przypomnied, że jeżeli chodzi o ruch budowlany w 2018 roku, jak wynika z informacji Inspektora 
Powiatowego, oddano w powiecie rekordową liczbę budynków 886. Są to budynki mieszkalne i bu-
dynki użytkowe, hale, magazyny, itd. W całym powiecie, czyli 14 gminach, natomiast w samym Sta-
rym Mieście 110, w tym 68 budynków mieszkalnych. Jesteśmy gminą gdzie jest największy ruch bu-
dowlany. Warto też zaznaczyd, że jest porządkowany cały proces budowlany, jest większy rygor bu-
dowlany chociażby z tego, że w 2011 roku postępowao egzekucyjnych jeżeli chodzi o samowole bu-
dowlane, zmiany w projektach – tych postępowao było bardzo dużo bo aż 116. W 2018 roku było 
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tylko 16. To świadczy, ze jest większa dyscyplina i przestrzegane są warunki inwestorów, które są 
zawarte w pozwoleniach na budowę. To co mówiłem na zebraniu wiejskim w Liścu Wielkim, jest 
przygotowywany projekt aby samowole budowlane, w stosunku do których nie prowadzi się postę-
powania lustracyjnego w tej sytuacji były usankcjonowane. Jeszcze jedna rzecz jeżeli chodzi o wspar-
cie finansowe organizacji pożytku publicznego – tutaj prośba do wszystkich organizacji, do stowarzy-
szeo pożytku publicznego aby w większym zakresie korzystały z możliwości współfinansowania z pro-
jektów ze Starostwa. Jutro na sesji będziemy przyjmowad tą informację, że w 2018 roku powiat wydał 
1.740.000 zł jako dofinansowanie dla organizacji pozarządowych i stowarzyszeo a planowanych było 
1.540.000 zł. Trzy organizacje z naszej gminy takie dofinansowanie otrzymało. Również jest pewna 
możliwośd uzyskania dotacji z Powiatu na szereg imprez sportowych, kulturalnych, rekreacyjnych, 
które w kalendarzach gmin są zawarte. Również z tych możliwości można skorzystad. Dziękuję bar-
dzo. 

Przewodnicząca Rady Gminy – dziękuję panu radnemu. Czy ktoś z Paostwa chciałby zabrad głos 
w tym punkcie obrad? Ja przypominam o obowiązku złożenia oświadczeo majątkowych do kooca 
kwietnia. To zostało jeszcze tylko kilka dni. 

Radny Tymon Zioła – wczoraj w Kowalach Księżych odbył się zjazd Wielkopolskiego Stowarzysze-
nia Sołtysów. Naszą Gminę reprezentował sołtysi Grzegorz Lis, Mirosław Sawicki i ja. Był to zjazd 
sprawozdawczo-wyborczy. Stowarzyszenie ma nowego prezesa – został nim Robert Galemba, będzie 
to kandydat posła na Sejm więc zapewne będziemy mieli z nim stycznośd, przynajmniej tak zapowia-
dał. Prezesem honorowym jest nadal pan Ireneusz Niewiarowski. Jeśli chodzi o sam Zarząd, to ja w 
nim byłem i udało się ponownie do niego wejśd. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy – dziękuję, pan Przewodniczący pełni rolę skarbnika. O zabranie 
głosu w tym punkcie prosił Dyrektor Biblioteki pan Jacek Matusiak. 

Pan Jacek Matusiak – mam kilka informacji - 1 maja, myślę że wszyscy Paostwo doskonale wiecie 
ale pozwoliłem sobie zaprosid Paostwa jeszcze raz, spotykamy się w Żychlinie: na rajdzie rowerowym, 
na festiwal kolorów. Jest bardzo dużo organizatorów, podmiotów, które się włączyły. Korzystając z 
obecności pana Nawrockiego chciałem podziękowad Staroście bo też się w to włączył. Na pewno war-
to spotkad się w tym dniu, dlatego serdecznie zapraszam Paostwa. 

 
Punkt 18 porządku obrad – zakooczenie obrad VIII sesji Rady Gminy.  

 
W związku z tym, że zostały omówione wszystkie punkty porządku obrad oraz nie było więcej 

uwag, wniosków ani zapytao ze strony zgromadzonych na sali, Przewodnicząca Rady Gminy o godz. 
12:57 zamknęła VIII sesję Rady Gminy, dziękując wszystkim za przybycie i czynny udział w jej 
obradach.  

 

Protokołowała:                                                                                         Prowadząca obrady sesji:    

      /-/ Grażyna Zając                                                                                               /-/ Halina Turajska 

 


